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A  K E C S K E M É T I  C S O D A

Tíz év nagy idő, bár visszagondolva az élet egy-
egy szakaszára, elég sebesen el is telhet. Nem 
tudom, ki hogy van vele, magam úgy érzem, hogy 
szélsebesen pörgött ez az utolsó dekád, mégis – 
fejlesztések területén – elég sok mindent sikerült 
belezsúfolni itt Kecskeméten.

A Hírös Gazdaságban mindig örömmel számo-
lunk be például az olyan sikertörténetekről, mint 
amilyen a taós támogatásokat jól kihasználó 
beruházási bőségkosár. A téma a Katona gimnázi-
umnak ebben a támogatási formában részesülő új 
sportcsarnokával összefüggésben merült fel. Fel-
idéztük a hasonló fejlesztéseket és kiderült: 2013 
és 2023 között a vállalkozások összesen mintegy 
másfél milliárd forintnyi taotámogatást állítottak a 
különféle városi sportberuházások mellé. Ha pedig 
megnézzük, hogy a mindegyik fejlesztésnél meg-
jelenő önkormányzati támogatással, saját erővel 
és más forrásokkal együtt mekkora beruházási 
összeget generáltak az évtized taós sportfejlesz-
tései, megdöbbentő adatot közöl címlapsztorink: 
mintegy 5 milliárd forintra rúg a végső tétel. 

Van ebben uszodafejlesztéstől a jégkorong-
pályán át a kosárlabda akadémia kialakításáig 
minden. Idővonalon mutatjuk be a felpörgő 
kecskeméti sportélet infrastruktúrájának évtizedes 
mérföldköveit.

Persze, jut hely a 2023. tavasz–nyári Hírös 
Gazdaság hasábjain még néhány fontos témá-
nak: ha a sportfejlesztés sikertörténet, az utakkal 
kapcsolatos előrehaladás is elképesztő mértéket 
öltött. 2022-t a városban el is nevezték az útépíté-
sek esztendejének. Ezzel kapcsolatos írásunkból 
kiderül, hogy nemcsak útburkolatok újulnak meg, 
de a város közlekedési szisztémája is jelentősen 
racionalizálódik, például a nyugat felé megjelenő új 
városi főközlekedési tengely létrejöttével. 

Aktuális számunkban többek között Szijjártó 
Péter külgazdasági és külügyminiszter elmondja, 
miért tervez itt hosszú távon a Mercedes; ismer-
tetjük a P-Development kapacitásbővítő beruhá-
zását; tisztelgünk a 10 éves Sheraton hotel előtt; 
beszélgetünk a HUFBAU-Akker új ügyvezetőjével. 
Természetesen ezúttal sem mentünk el a színes 

témák mellett: helyszíni riportot hoztunk hazánk 
legnagyobb – Kecskemét-közeli – spárgagazdasá-
gából, és beszélgettünk az ország egyik legis-
mertebb kvízgurujával, aki szintén földink, és nem 
mellesleg nagy sportrajongó.

Persze, hogy utóbbi alanyunk is rajongva figyeli 
a városi sporttörténéseket, vele együtt mindannyi-
an örülünk az utánpótlássport eszközhátterének 
ilyetén gazdagodásának. Nagyon kellenek a taós 
támogatások által biztosított fejlesztések, hiszen 
esélyt adnak arra, hogy talán több sportágban is 
folytatódhat, megismétlődhet a KTE focicsapatá-
nak sikersorozata, aminek már országos neve is 
van a közvéleményben. Úgy hívják: „a kecskeméti 
csoda”.

Innen is gratulálunk a fiúknak, edzőiknek és min-
denkinek, akinek része volt abban, hogy a lezárult 
idényben egy városnak dobbant együtt a szíve! 
Ennél hatékonyabb összefogás-teremtés talán 
nem is lehetséges...

Jó olvasgatást kívánunk legújabb kiadásunkhoz!

Vandlik János
szerkesztő

A kiadvány megjelenését támogatta:

Kecskemét 
Megyei Jogú 
Város  
Önkormányzata
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CÍMLAPSZTORI 

FEJLŐDIK A KÖZLEKEDÉS
Az úthálózat fejlesztése városunk egyik évtizedes távlatra 
visszatekintő kiemelt feladata. Az eredmények tisztán 
látszanak már mind a főutak, mind a lakóutak tekinteté-
ben; 2022 például az útépítések éveként vonulhat majd be 
a városi krónikákba. A jelenleg zajló nagy építkezéseket 
és a közeljövő terveit vettük sorra összeállításunkban; az 
52. számú főút fejlesztésével, valamint a nyugati város-
részben létrejövő új közlekedési tengellyel kapcsolatban 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármesterrel is beszélget-
tünk. (Képünkön 2022 egyik kiemelt fejlesztési területén, 
Széchenyivárosban aszfaltoznak.)

KECSKEMÉT TAÓS SPORTBERUHÁZÁSAI 
2013 ÉS 2023 KÖZÖTT

8–15. oldal

Mintegy ötmilliárd forint értékű sportberuházást generáltak városunk-
ban a taotámogatások az elmúlt 10 évben. Cikkünkben a legújabb 
objektum, a Katona gimnázium sportcsarnokának megnyitása apro-
pójából összeszedtük, milyen épületekkel és sportlétesítményekkel 
gazdagodott a város e népszerű támogatási formának és az önkor-
mányzat hozzájárulásának köszönhetően. (Képünkön a Zrínyi iskola 
udvarára telepített két röplabdapálya átadója 2022 szeptember elején.)

LEGYEN SIKK A SPÁRGASZEDÉS!

A spárgatermelésnek több 
mint hatvanéves a hagyo-
mánya itthon. Mégsem 
köztudott, hogy Kecskemét 
mellett, a Bács Zöldért Zrt. 
borbási gazdaságában talál-
ható az ország legnagyobb 
spárgatermelő területe. A 
multikba szállítják innen ezt 
a különleges zöldségfélét, 
aki azonban friss és igazán 
ízletes spárgára vágyik, 
saját kezűleg is leszedheti 
magának. Másképp nem is 

érdemes – állítja Bűdi Zsolt 
Attila vezérigazgató, a kerté-
szet egyik tulajdonosa.

22–25. oldal

infrastruktúra

színek és kitekintés

38–40. oldal
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CÉGMOZAIK 28–29. OLDAL

10 éves a Sheraton – elegáns, 

üzleti, kecskeméti

HÚZÓÁGAZAT 18–20. OLDAL

a Nyár végére megduplázza 

kapacitását a P-Development

A minőség erősítése mellett az új 
partnereket és az újabb feladatokat is 
felkészülten várja a P-Development – 
mondja dr. Csima Gyula ügyvezető.
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Két, ezer négyzetméteres csarnok épül az ABRAZIV Kft.-nél
Az ABRAZIV Kft. két, ezer négyzetmé-
teres gyártó- és szervizüzemének az 
alapkövét helyezték el január 30-án 
a déli iparterületen. Az egymilliárdos 
beruházásra a cég mintegy 300 millió 
forintos támogatást nyert el a Magyar 
Multi Programon keresztül.

A csarnokok a cég Paul Lechler 
utcai telephelyén épülnek, ahová a 
folyamatos bővülésnek és növekedés-
nek köszönhetően 2017-ben költözött 
a kft.

– Ötmilliárd alatt volt az árbevétel 
2017-ben, a 2022-es évzárás után 

pedig túllépjük a tizenkétmilliárdot. 
Ezt a fejlődést ennek a telephelynek 
köszönhetjük, és bízunk benne, hogy a 
további fejlődés, fejlesztés, amit elter-
vezünk, további eredménynövekedés-
sel is jár majd – mondta Turák József, 
az ABRAZIV Kft. ügyvezetője.

Az alapkőletételen Szemereyné Pa-
taki Klaudia polgármester is üdvözölte 
a magyar tulajdonú cég újabb fejlesz-
tését.

– Büszke vagyok arra, hogy a cég 
beszállítója a Mercedes kecskemé-
ti gyárának is egy olyan speciális 
tevékenységgel, amit nem tudnak 
máshol a világon kiszolgálni. Ezért is 
gondolom nagyon fontosnak, hogy 
a Magyar Multi Programon keresztül 
kormányzati támogatással tovább 
tudja fejleszteni a kapacitását, tevé-
kenységi köreit a vállalkozás – hang-
súlyozta Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester.

A többek között szemcseszórógé-
pek gyártásával foglalkozó 100 száza-
lékban magyar tulajdonú, kecskeméti 
székhelyű vállalkozás jövőre ünnepli 
fennállásának 40 éves évfordulóját.

A Mercedes-Benz hosszú távon tervez a kecskeméti gyárral

A Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft. május 
18-án közzétett éves üzleti jelentése szerint a vállalat 
2022-ben a kihívásokkal teli környezet ellenére is több 
mint 150.000 járművet gyártott, adózott eredménye pe-
dig több mint 90 millió euró lett, ami meghaladta az előző 
évi összeget. 

A cég közleménye szerint a Mercedes-Benz hosszú 
távon tervez a kecskeméti gyárral, az új összeszerelő és 
karosszériagyártó sornak köszönhetően jelentősen bővül 
a gyártási terület. A 2022 júliusában bejelentett gyárbőví-
tés tovább erősíti Kecskemét szerepét a Mercedes-Benz 
globális termelési hálózatában.
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Gaál József alpolgármester, Mondik Zsolt ügyvezető, Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester,  Turák József ügyvezető és dr. Szeberényi Gyula Tamás 
országgyűlési képviselő az ABRAZIV Kft. új beruházásának alapkőletételén



7

Új üzem a Zöldségmag Kft.-nél

A közelmúltban befejeződött a „Kertészeti üzem kialakítá-
sa” című projekt a Zöldségmag Termelő és Kereskedelmi 
Kft.-nél. Március 29-én mutatták be az új üzemet, vala-
mint részletes beszámoló hangzott el a projektről és az 
annak köszönhető fejlesztésekről.
A Zöldségmag Termelő és Kereskedelmi Kft. több beru-
házást is megtudott valósítani az elmúlt időszakban egy 
uniós projektnek köszönhetően. 
Pavelka Árpád, a MAGROVET Csoport ügyvezetője 
ismertette, a beruházás meghatározó része egy megújuló 
energiaforrásokkal ellátott, 1500 m2 alapterületű vető-
magkinyerő, vetőmagtisztító, valamint csomagolótech-
nológiával ellátott épület. A projektnek köszönhetően egy 
korszerű, napelemmel és hőszivattyúval ellátott, 1000 m2 

alapterületű palántanevelő fóliaházat alakítanak majd ki a 
későbbiekben, mely biztosítja, hogy a működéshez szük-
séges szaporítóanyagok saját kézben legyenek.

Kapacitást bővített a Steelflex Kft.
427 millió forintból kapacitásbővítést hajtott végre a 
Steelflex Kft., a megvalósuló projektet január elején zár-
ták. A hatékonyság növelése négy elemből áll. Egyrészt 
a beszerzett csőlézer 3D-s vágófejének köszönhetően 
nemcsak sík táblákat tud vágni, hanem szerszámgép-
technikával kombinálva csöveket, zártszelvényeket is, 
bármilyen formára, igen hatékonyan és rugalmasan, fele-, 
harmadannyi ciklusidővel tudnak gyártani. Ezenkívül 
leszigetelték a gyár tetejét 4 ezer négyzetméteren, az 
energiahatékonyság érdekében hőszivattyút építettek 
be, valamint adatbázis-kezelési oktatásba fogtak, melyet 
a gyártás, a logisztika és a minőség-ellenőrzés során 
használnak fel, hogy az új technológiának, az ipar 4.0-nak 
meg tudjanak felelni.

A Steelflex Kft. 299,31 millió forint feltételesen visz-
sza nem térítendő európai uniós támogatást nyert el a 
Széchenyi Terv Plusz keretei között meghirdetett GINOP_
PLUSZ-1.2.1-21-es kódszámú felhíváson.
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Több mint 2,5 milliárd forintból fejleszt 
a kecskeméti Hőplusz Rendszer Kft.

Március elején tartották a Hőplusz Rendszer Kft. új gyártó- 
és tárolóüzemének ünnepélyes alapkőletételét Kecskemé-
ten, az egykori tejgyár helyén. A fejlesztésnek köszönhetően 
egy 4400 négyzetméteres EPS polisztirolt gyártó és az 
EPS polisztirol hulladékot újrahasznosító létesítmény épül, 
amely magába foglalja a gyártó-, illetve tárolócsarnokot, 
valamint az irodákat is.

Deutsch Endre, a Hőplusz Rendszer Kft. ügyvezető 
igazgatója elmondta, az új létesítményt 2024 májusában 
adhatják át. A cég 2020-ban vásárolta meg Kecskeméten, a 
Mindszenti körúton lévő több mint 18 ezer négyzetméteres 
ipari területet. A beruházó új, világszínvonalú gyártógépsort 
is beszerez, amelyet a német Erlenbach GmbH készít. A 
technológiai fejlesztésnek köszönhetően a cég gyártó-
kapacitása a jelenlegi évi 137 ezer köbméterről 310 ezer 
köbméterre nő, termékpalettája pedig új lépéshanggátló és 
lejtképzéses tetőszigetelési termékekkel, valamint perimé-
ter lábazati pincefal szigetelőanyaggal bővül. A projektnek 
köszönhetően a cég új munkahelyeket teremt, jelenlegi 22 
fős létszámát 30 főre gyarapítja.

Az összesen 2,5 milliárd forintból megvalósuló beruházás 
egyik fele a Gazdaságfejlesztési és Innovációs Operatív 
Program (GINOP) Plusz keretében nyert mintegy 1,284 milli-
árd forint európai uniós támogatást. 

A Hőplusz Rendszer Kft. 2006-ban jött létre, teljes mér-
tékben magyar tulajdonú családi vállalkozásként, majd az 
elmúlt 17 évben az ország egyik legdinamikusabban fejlődő 
szigeteléstechnikai és építőanyag-gyártó cégévé fejlődött. 
2015-ben létrehozták EPS polisztirol gyártóüzemüket. 
Hazai gyártóként folyamatosan törekedtek a saját, Premio 
márkanévvel és logóval gyártott termékeik minél szélesebb 
körben történő megismertetésére, forgalmazására, illetve a 
paletta bővítésére. Mára olyan saját, Premio márkajelzésű 
termékportfólióval rendelkeznek, amely a homlokzati, az 
aljzat- és födémszigetelésben egyaránt jelen van.
A Hőplusz Rendszer Kft. értékesítésből származó nettó 
árbevétele 2020-ban több mint 1,2 milliárd forint, míg 2021-
ben mintegy 1,9 milliárd forint volt. A vállalkozás 2020-ban 
közel 193 millió forint nyereséggel zárt, míg 2021-ben 204 
millió forint volt az adózott eredménye.

Fotó: Banczik Róbert
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Deutsch Endre, a Hőplusz Rendszer Kft.  
ügyvezető igazgatója
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40 éves álom vált valóra áprilisban, amikor ünnepélyesen átad-
ták a multifunkcionális, modern sportcsarnokot a Katona József 
Gimnázium udvarán. Az 1700 négyzetméteres épület közel 
1 milliárd forintból készült el. Az örömteli ünnepség apropó-
jából az alábbi cikkben összeszedtük, milyen épületekkel és 
sportlétesítményekkel gazdagodott a város az elmúlt 10 évben 
a taotámogatásoknak és az önkormányzat hozzájárulásának 
köszönhetően.

Múlt, jelen és jövő 
találkozik
Csupán 582 nap kellett a több mint 
40 esztendős álom megvalósulásá-
hoz: áprilisban elkészült a Katona 

József Gimnázium tornacsarnoka. 
A gimnázium még 1982-ben adta be 
első tornaterem-építési igényét, majd 
közel 4 évtizednek kellett eltelnie, 
míg 2021. szeptember 30-án letették 
az alapkövet. Az új sportközpontot 

Dunszt Ferenc mesteredzőről, az in-
tézmény egykori testnevelő tanáráról, 
Kecskemét röplabdasportjának egyik 
megteremtőjéről és felvirágoztatójá-
ról nevezték el. A 10 éve elhunyt „Frici 
bácsi” a Katona testnevelő tanára volt 
42 éven át, mesteredző, a kecskeméti 
és a magyar röplabda ikonja.

A Horváth Építőmester Zrt. által 
megépített 1750 négyzetméter 
alapterületű, 25×45 méteres létesít-
mény reggeltől délután 4 óráig az 
iskola testnevelési óráinak ad otthont, 
azután pedig méretéből adódóan 
futsal-, röplabda-, kézilabda- és 
kosárlabdaedzéseket, -mérkőzéseket 

Kecskemét TAós sportberuházásai 2013 és 2023 k

Egy évtized 
befektetése 
a jövőbe
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is lehet tartani. A gimnáziumi órákon 
kívüli időpontokban pedig a tervek 
szerint sportszervezetek és a lakosság 
is kibérelhetik majd a csarnokot.

– Ha most utánpótláskorú sportoló 
lennék, nagyon szeretném ezt az új 
sportcsarnokot – mondta Csáki Tibor  
igazgató, aki az alapkőletétel idején 
még nem intézményvezető volt, a po-
zíciót Szabó István igazgató nyugdíjba 
vonulása óta tölti be.  Szabó István 
egykori igazgató elmesélte, már akkor 
tervezték egy tornaterem megépítését 
az iskolában, amikor ő még pályakezdő 
volt. – Óriási jelentőségű esemény ez 
az iskola életében – fogalmazott. – Ha 
40 évig ábrándoztunk róla, kívánom, 

hogy legalább háromszor 40 évig hasz-
nálják a diákok és a sportolók ezt az új 
sportcsarnokot.

A ScoreGoal Kecskemét Futsal csa-
pata sportágfejlesztési programjának 
köszönhető, hogy összegyűlt a 936 
millió forintos beruházás finanszírozá-
sának 70 százaléka a taofelajánlások 
révén. A Kecskeméti Katona József 
Gimnázium sportcsarnokának építésé-
hez a városi önkormányzat az összér-
ték 30%-ával, vagyis 280 millió forintos 
támogatással járult hozzá.

– A multifunkciós épületben a 
legtradicionálisabb sport, a röplabda 
is helyet kapott, ugyanakkor a legfiata-
labb sportolási lehetőségünk, a futsal 
teremtette meg ennek a lehetőségét, 
így az elmúlt évekből a legemblemati-
kusabb, legnagyobb értékű sportcsar-

Aós sportberuházásai 2013 és 2023 között

Az ünnepi esemény végén (balról) Csáki Tibor intézményvezető, Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármester, Pálfi Tamás tankerületi igazgató és dr. Vercz Tamás, a ScoreGoal 
Szabadidősport Kft. ügyvezető elnöke vágta át a szalagot

Fotó: Banczik Róbert

A Dunszt Ferenc Tornacsarnok külső homlokzata
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nok lett a Katona József Gimnázium 
sportcsarnoka – nyilatkozta a taotá-
mogatások eredményeivel kapcso-
latban Szemereyné Pataki Klaudia. A 
polgármester az ünnepélyes átadó 
végén együtt vágta át a szalagot Pálfi 
Tamás tankerületi igazgatóval, Csáki 

Tibor intézményvezetővel és dr. Vercz 
Tamással, a ScoreGoal Szabadidősport 
Kft. ügyvezető elnökével, jelezvén, ettől 
kezdve minden kecskeméti sportolni 
vágyó előtt nyitva áll a lehetőség, hogy 
használja Kecskemét legújabb sport-
csarnokát.

Befektetés az után-
pótlás-nevelésbe
A 30 százalékos önkormányzati és 70 
százalékos taofelajánlásokból finan-
szírozott projekt kapcsán érdemes 
számadást készítenünk az elmúlt tíz év 
hasonló beruházásairól, hiszen gomba-
mód nőttek ki az új sportlétesítmények 
a városban. 

2013–2014

60.776.000 Ft

Iskolai tornatermek felújítása:  
Kodály Iskola, Bolyai gimnázium, 

Móra iskola, Mathiász iskola, Corvin Mátyás iskola

Műanyag kézilabdapálya létesítése
60.776.000 Ft

2016

5.984.000 Ft

10 év TAós beruházásainak 
 önkormányzati  támogatása 
Kecskeméten

A 2017-ben átadott akadémián más sportágak mellett 
több mint 600 gyerek kosárlabdázik ma már
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A sportcélú társasági adókedvez-
mény igénybevételére jogosító támo-
gatás (ismertebb nevén taotámogatás) 
segítségével  több sportlétesítmény 
felújítására vagy építésére került sor. 
Ezekhez Kecskemét Megyei Jogú 
Város Önkormányzata minden eset-
ben biztosította a szükséges önerőt, 
összesen több mint 1,5 milliárd forint 
értékben, amit az elmúlt 10 évben 
tervezetten, ütemezetten biztosított a 
város a sportinfrastruktúra fejlesztésé-
re és működtetésére.

– Nagyon jó lehetőséget kapott az 
ország és városunk is a taotámogatási 
rendszer bevezetésével. Kecskemé-
ten mindig a gyermekek, az ifjúság 
egészségtudatos nevelésére és a sport 
iránti szeretetére irányul a figyelem és 
az összefogás – hangsúlyozta Szeme-
reyné Pataki Klaudia. A polgármester 
hozzátette, a szülőkkel, vállalkozókkal, 
iskolákkal, profi szakmai szövetségek-
kel együttműködve és a város támoga-

tásával jelentős program valósult meg 
az elmúlt években. – Eleinte öt után-
pótlás-válogatott sportágban – majd 
kicsit később a hatodik, a röplabda is 
felzárkózott – pályáztunk minden év-
ben, és mindig komoly sikereket értünk 

el. Így mintegy 5 milliárd forint értékben 
sikerült sportinfrastruktúra-fejlesz-
téseket végrehajtani, elsősorban az 
utánpótlás-nevelés területén.  

A fedett uszoda átalakítása sportakadémiává  
(2014-től négy ütemben) és sportpark építése

2017

590.488.000 Ft

A Regionális Labdarúgó Utánpótlás Központ kialakítása 

59.015.000 Ft

Kültéri medence felújítása 2017-től két ütemben

A Széktói Stadion öltözőinek felújítása

37.946.000 Ft

2018

77.358.000 Ft

A sportakadémia nyitási ceremóniáján a városvezetés és a helyi sportélet 
prominensei mellett Szabó Tünde sportállamtitkár (balról a harmadik)  
és Szalay Ferenc, a Magyar Kosárlabdázók Országos Szövetségének elnöke 
(jobbról a második) is tiszteletét tette
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A gazdasági társaságok közül sokan 
felismerték, hogy a városunk gazda-
sági erejében megtermelt eredményét 
érdemes helyben tartani és itt haszno-
sítani. A projekteknek köszönhetően 
több ezer család és fiatal számára 
érhetők el azok a kulturális, egészség-
ügyi és sportolási lehetőségek, ame-
lyek segítségével fel tudnak zárkózni 
és élsportolóvá tudnak válni, ha úgy 

döntenek – fogalmazott Szemereyné 
Pataki Klaudia.

„A sportért született
és a sportért él tovább”

– Szívet melengető, hogy az ország-
ban elsőként átadott versenyuszodát 
nem lebontották, hanem a Merce-
des-Benz Gyár Kosárlabda Akadémiá-
nak helyet adva megújult és fennma-

radt a kecskemétiek számára – kezdte 
összefoglalóját a polgármester a régi 
városi uszoda taoprojektjéről.

Az uszoda átalakítása volt az egyik 
legfontosabb és legörömtelibb felújí-
tás ebben a folyamatban. Az épületet 
Janáky István Ybl-díjas építész tervezte 
1968-ban, majd a régi uszodát 2011 
májusában zárták be. Egy ideig szó-
rakozóhelyet működtettek benne, de 
nagyrészt üresen állt. Az újrahasznosí-
tás gondolata a Mercedes-Benz Gyár 
Kosárlabda Akadémia és az önkor-
mányzat vezetőinek fejéből pattant ki. 

2 db kültéri kosárlabdapálya és futókör létesítése 
a Benkó Zoltán Szabadidőközpontban

2019

22.680.943 Ft Jégpályaépítés és üzemeltetés

2019

36.169.000 Ft

A Benkó Zoltán Szabadidő-
központ területén 2019 őszén 
nyílt meg a fedett jégpálya
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Ezt követően az akadémia sikeresen 
pályázott, elkészíttette a látványterve-
ket. A munka nem volt egyszerű, hiszen 
az épület ipari műemléki védettsége 
– az elkészültekor alkalmazott úttörő 
megoldások miatt – rengeteg kötött-
séggel szembesítette a kivitelezőket. 
Fontos szempont volt, hogy a fő építé-
szeti jegyei megmaradjanak kívülről és 
belülről is, mivel nem akarták eltagadni 

azt, hogy mi is volt ennek az épületnek 
az eredeti funkciója.

Ivkovicsné Béres Tímea, a kosárlab-
da akadémia igazgatója az avatáskor 
elmondta, a leromlott állapotú, hasz-
nálaton kívüli uszodaépületből három 
év alatt kialakított multifunkcionális 
sportcsarnokban három sportpályát, 
egy center- és két gyakorló pályát, 
valamint öltözőket és irodákat alakítot-
tak ki. Önkormányzati és taoforrásból 
791 millió forintot fordítottak a sport-
beruházásra, amely a kosárlabdasport 
utánpótlás-nevelésén túl más sport-
ágaknak, a mindennapos testnevelés 

igényeinek, sőt egy sportmúzeumnak is 
teret biztosít. Az emblematikus épület 
újjászületését 2017 nyarának végén 
ünnepelhették meg. A Mercedes-Benz 
Gyár Kosárlabda Akadémia ötödik sze-
zonját kezdte akkor szeptemberben.

Néhány jellemző szám a sportcent-
rumból:

Befogadóképesség: 500 néző, egy 
időben edző gyerek száma: 150, pályák: 
3 beltéri és egy kültéri, 10 kosárlabda-
palánk, hét öltöző, 2080 m2 speciális 
sportparketta, 2700 m2 csempeburko-
lat, 466 energiatakarékos lámpatest, 34 
parkolóhely, 64 taotámogató.

Ingyenesen 
használható 
sportpark épült

2019. május végére két sportfejlesztési 
beruházás készült el Kecskeméten. Az 
ingyenesen használható sportpark a 

szabadidőközpontban és az Akadémia 
új parkolója összesen 248 millió forint-
ból valósult meg. 

A sportpark a Benkó Zoltán Sza-
badidőközpont területén készült el 
mintegy 80 millió forintból. A korábbi 
– 2015-ben átadott – 

kültéri kosárlabdapálya mellé még két 
pálya épült, illetve elkészült köréjük egy 
futópálya is. A három új pálya öntött 
gumiburkolatot kapott, ami sportbarát, 
védi az ízületeket, és a külső hatások-
nak is ellenáll.

A sportfejlesztési pályázatot a Magyar 
Kosárlabdázók Országos Szövetsége 
és az EMMI hagyta jóvá, célja pedig a 
szabadidősport és a kosárlabda népsze-
rűsítése, a fiatalok és a családok spor-
tolásának segítése. A beruházás össz-
költségéből Kecskemét önkormányzata 
a 30 százalék önerőt adta, 70 százalé-
kot pedig az akadémia tao támogatói 
biztosítottak – mondta el a megnyitó 
sajtótájékoztatóján dr. Szeberényi Gyula 
Tamás, aki akkor Kecskemét sportért 
felelős alpolgármestere volt.

Élő füves és műfüves labdarúgópályák kialakítása a Széktói 
Stadionban, valamint 20x40 m-es és 12x24 m-es műfüves 

labdarúgópálya létesítése más intézményekben, továbbá pálya-
karbantartó gépek, eszközök beszerzése

2019

140.213.050 Ft

A kecskeméti Bányai Júlia Gimnázium 
sportcsarnoka

2021

136.163.275 Ft
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A Mercedes-Benz Sport Akadémia és 
a Messzi István Sportcsarnok közötti te-
rületen 98 személygépkocsi befogadá-
sát biztosító parkoló épült, ezzel pedig 
négy év munkájának eredményeképpen 
végleg lezárult a régi uszoda 

sportközponttá történő átalakítása, 
egyúttal befejeződött a sportakadémia 
körüli környezetrendezés is.

Mindenki egyet akart, 
összefogtak 
és megvalósították

Hasonló büszkeség volt a Bányai Júlia 
Gimnázium mellett található Univer 
Sportcsarnok beruházása is, amely 
szintén a Mercedes-Benz Gyár Nemze-
ti Kosárlabda Akadémia sportfejlesz-
tési pályázatának keretében valósult 
meg az önkormányzat támogatásá-

val. A legnagyobb taotámogató után 
Univer Sportcsarnoknak elnevezett 
épületet 2021. szeptember 1-jén adták 
át egy ünnepélyes tanévnyitón.

A 430 milliós beruházás 70 szá-
zalékát itt is a kosárlabda akadémia 
taotámogatása, 30 százalékát pedig 
Kecskemét önkormányzata biztosí-
totta.

Az új létesítményt 600 négyzetmé-
teres alapterülettel építették meg, 
vagyis összességében háromszor 
akkora, mint a gimnázium korábbi 
tornaterme, és hat kosárlabdapalánk, 
három röplabdapálya-felfestés, vala-
mint két öltöző és két szertár is helyet 
kapott benne.

Ez a sportcsarnok is azért épülhe-
tett meg, mert az iskola vezetése, a 
jól működő kecskeméti vállalkozások 
– kiemelten az Univer – és a szülők 
egyet akartak: összefogtak és megva-
lósították.

Szintén 2021 szeptemberében, a városi 
tanévnyitón, a 122. tanévet kezdő Zrínyi 
Ilona Általános Iskola udvarán átadták a 
Kecskeméti Sportiskola röplabdaszakosz-
tályának társasági adó támogatásából és 
az önkormányzat hozzájárulásából épített 
röplabdapályákat is. A két, sporteszközök-
kel is felszerelt röplabdapálya kivitelezése 
54 millió forintba került a szokásos 70 
százalékos taotámogatással, valamint 30 
százalék önkormányzati finanszírozással. 
Fritz Ágnes, a KESI sportszakmai vezetője 
kiemelte, a Zrínyi Ilona Általános Iskolában 
50 évvel ezelőtt kezdődött a röplabda 
alapszintű oktatása, és bejelentette, hogy 
a leány csoportok mellett a fiúknál is 
elindítják az előkészítő csoportot.

                          Harkai György

Jégpálya működtetéséhez szükséges  
1 db gázüzemű jégkarbantartó gép beszerzése

2021

13.278.000 Ft

10.000.000 Ft

A Messzi István Sportcsarnokban nyílászárócsere

A Kecskeméti Belvárosi Zrínyi Ilona Általános Iskola 
belső udvarán 2 db kültéri röplabdapálya építése

2021

16.458.000 Ft

Szabadtéri röplabda-
pályák a Zrínyiben
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Jégpálya-beruházás – a fedett műjégpálya 
üzemeltetésének költségeihez

2022

16.055.978 Ft Kecskeméti Katona József Gimnázium, 
sportcsarnoképítés

2023

280.000.000 Ft

A 2013–2023 közötti TAós 

beruházások önkormányzati önrésze 

összesen: 1.502.585.246 Ft,
ami mintegy 5 millIárd forint értékű sportberuházást generált.

A következő 10 év tervei
– Jelenleg arra koncentrálunk, hogy a profi sportolóink is 
méltó körülmények között tudjanak sportolni, így a KTE 
kosárlabdacsapatunknak és a KTE kötelékében működő, 
élmezőnyben játszó labdajátékcsapatoknak is szüksége 
lenne egy új sportcsarnokra – mondta el Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester. A focicsapat sikereit nézve 
pedig már méltó a város arra, hogy egy új vagy felújított 
stadionnal is gazdagodhasson a város.

A tervek között egy fiatal sportág, a jégkorong támoga-
tása is szerepel, hiszen egyre nagyobb bázissal rendel-
kezik. A Benkó Zoltán Szabadidőközpont területén 2019 
őszén nyílt meg a fedett jégpálya. Ennek is köszönhető, 
hogy egyre jobban erősödik a városban a Kecskeméti 
Sportiskola jégkorongszakosztálya is.

Kecskeméten 2017-ben merült fel először egy jég-
korongszakosztály megalapításának ötlete, s a KESI 
jégkorongszakosztályának 2019-ben már 60 igazolt 
versenyzője volt.

A 40X20 méteres mobil jégcsarnok hivatalos megnyi-
tója után mások is elkezdhették használni a pályát, így 
rengeteg fiatal kapott lehetőséget, hogy elsajátítsa a téli 
sportot, a jégkorcsolyázást.

– Bízom benne, ha növekszik a létszám és egyre 
komolyabb szakmai munka folyik a létesítményben, 
akkor a szövetség felfigyel ránk és tovább tudunk lépni 
egy megfelelő infrastrukturális beruházásra. Én azt 
gondolom, hogy Kecskemét és az a térség, az a régió, 
ami a városhoz tartozik, igenis elbír most már egy 
jégkorong- és jégpályacsarnokot is a következő tízéves 
terveinkben. Ha ezzel számolunk, belefér – árulta el a 
polgármester.
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Amikor a Mercedes-gyár bővítésének megtekintése céljával ápri-
lis 13-án itt járt Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter, a 
Kecskeméti Televízió Közélet című magazinjának is interjút adott. 
Kozák Polett, a Kecskeméti Médiacentrum főszerkesztője és a tár-
cavezető beszélgetéséből többek között az is kiderült, hogy milyen 
perspektívával rendelkezik a gyár és a város kapcsolata az ismert 
világgazdasági környezetben. 

– Mit gondol, az új Mercedes-beruhá-
zás milyen hatással lehet Kecskemétre, 
illetve Magyarország gazdaságára?

– Ha az elmúlt évekre visszatekin-
tünk, akkor látjuk azt a sokféle meg-
próbáltatást, melyekkel szembekerült 
a világgazdaság. Először a világjárvány 
következtében, aztán a háború miatt – 

gyakorlatilag a feje tetejére állt minden. 
Ezért az a ritka eset állt elő, hogy három 
éven belül kétszer is teljesen új világgaz-
dasági korszak elindulásának lehettünk 
tanúi. Azonban akármilyen változások 
zajlottak, akármilyen bizonytalansági 
tényezők merültek fel, akármilyen koc-
kázatokkal szembesültek a gazdasági 

szereplők, egy folyamat nem állt meg, 
azt semmi nem tudta még csak lassíta-
ni sem: ez pedig az autóipar átalakulása 
az elektromos meghajtás irányába.

Európában és világszerte is politikai 
döntések születtek arról, hogy a környe-
zet védelme érdekében a környezetre ár-
talmas káros anyagok kibocsátásában 
nagy szerepet játszó közlekedést át kell 
szervezni. Mégpedig oly módon, hogy a 
hagyományos, kőolajalapú üzemanya-
gokkal működő – benzines vagy dízel 
– autók helyett elektromos autókat kell 
gyártani. Gyakorlatilag a jövő évtized 
közepétől már csak ilyen autót szabad 
a piacra dobnia az európai autógyártó 
vállalatoknak. Ez egy olyan autóipari 

A Mercedes „a szíve közepét” 
tette le Kecskeméten
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forradalom, melyre a nagy autógyártó 
vállalatok tíz- és százmilliárd eurónyi 
összegeket kénytelenek költeni az új 
korszakra való felkészülés érdekében. 
És nyilvánvaló, hogy hosszú távon azok 
az országok tudják majd a gazdaságu-
kat növekedő pályán tartani a következő 
években, amelyek ezen beruházások 
közül minél többet oda tudnak vonzani 
magukhoz. Ezért van nagy jelentősé-
ge annak, hogy a Mercedes nemcsak 
gyárat épít és bővít, új üzemcsarnokokat 
létesít, megduplázza a gyártóterületét 
Kecskeméten, hanem elektromobili-
tási stratégiájának a „szíve közepét”, 
fókuszát ide helyezte Kecskemétre.

– Mit jelent ez pontosan?
– Ugye az új elektromos platformra 

épülő modellek gyártása a jövő évben 
megkezdődik, most a gyártóterületet 
megduplázzák, új üzemcsarnokok épül-
nek fel az összeszerelő gépsoroknak, a 
karosszéria-gépsoroknak, nem véletle-
nül nyerte el a kecskeméti telephely a 
Mercedes-konszernen belül a legjobb 

gyár díját a tavalyi esztendő teljesítmé-
nye alapján is, s most mindezekkel a 
jelenleg zajló bővítésekkel, beruházások-
kal a Mercedes-konszern egyik legna-
gyobb és legjelentősebb gyárává lép elő 
a kecskeméti telephely. Ez pedig hosszú 
távon nagyon biztos, stabil alapot ad ah-
hoz, hogy egyrészt Kecskemét továbbra 
is fejlődhessen, növekedjen, másrészt 
a magyar gazdaság növekedéséből 
is még nagyobb szeletet szakítson ki 
magának.

– Minek köszönhető ez a folyama-
tos fejlődés? Megszámolni is nehéz 
lenne, hányadszor jár itt miniszter úr is 
az egyre-másra sorjázó beruházások 
okán…

– Amióta a Mercedes Kecskemétre 
érkezett, folyamatos a sikertörténet. 
Azóta egyhuzamban növelik a gyár-
tási kapacitásukat, egyre több autót 
gyártanak, és ebből a nagy, forradalmi 
átalakulásból is győztesen jött ki a kecs-
keméti gyár. Ennek nyilvánvalóan az az 
oka, hogy a Mercedes itt megtalálta a 
számításait. Már 4700-an dolgoznak 
a kecskeméti gyárban, s nyilvánvaló-
an elégedettek a teljesítményükkel, 
ellenben nem vennének fel új embereket 
és nem telepítenének ide új kapaci-
tásokat. Másrészt nyilvánvaló, hogy 
az a beruházási környezet, amely egy 

stabil, kiszámítható politikai alapon álló, 
világos gazdaságpolitikai stratégiából 
következik, az a működésnek nagyon 
pozitív teret teremt. Európa legalacso-
nyabb adóit fizetik itt, Magyarországon, 
miközben az oktatási rendszert úgy 
alakítottuk át, hogy az folyamatosan 
versenyképes munkaerővel tudja ellátni 
a gazdaságot. Ugye a duális műszaki 
képzést középfokon először a Mercedes 
vezette be hazánkban, tehát ráadásul 
úttörő szerepet is játszott ebben, de 
a felsőoktatási képzés kecskeméti 
fejlődésében is jelentős szerepet játszik 
az autógyár. Vagyis a körülményekben 
minden adott ahhoz, hogy a gyár sikeres 
lehessen. 

És bizony a nagy döntéseket mindig a 
számok és a hideg valóság alapján hoz-
zák meg. Nem újságcikkek, politikai per-
cepció vagy ideológiai alapon, hanem 
az alapján hoznak döntéseket Németor-
szágban, hogy milyen számokat látnak. 
Márpedig azt látják, hogy a kecskeméti 
Mercedes-gyár működése gazdaságos, 
sikeres, és így, amikor a kapacitásaikat 
elosztják vagy új kapacitásokat hoznak 
létre, azokat oda helyezik, ahol már sike-
resen működnek a folyamatok.

(A teljes interjú megtekinthető 

a kecskemetitv.hu oldal 

Közélet című rovatában.)

Az energiabiztonság is szerepet játszik a Mercedes sikerében

Szijjártó Péter az interjúban kiemelte: az energiaellátás biztonsága miatt is jó itt 
a Mercedesnek, hiszen Magyarországon még soha nem került olyan helyzetbe, 
hogy korlátozáson vagy a fogyasztás mesterséges visszafogásán kellett volna 
gondolkodnia. Mindig megfelelő mennyiségű energiahordozó állt, áll rendelke-
zésre, és a miniszter szerint ez a jövőben sem lesz másként, köszönhetően a 
hosszú távú beszerzési szerződéseinknek. Kitért arra is, hogy az energiabizton-
ságban fontos szerepet tölt be a paksi atomerőmű, illetve annak tervezett bőví-
tése is. – Európában is láthatunk egy nukleáris újjászületést, egyre több ország 
meri felvállalni azt, hogy a nukleáris energiára épít – mutatott rá Szijjártó Péter, 
hangsúlyozva, hogy ez egy biztonságos, tiszta, megfizethető módja az áramel-
látásnak. A miniszter elmondta: jelenleg a paksi bővítés szerződését módosít-
ják, hogy az új körülmények közepette se kelljen lemondanunk erről a hatalmas 
fejlesztésről. – A szankciós intézkedések, az egyes „túlteljesítő országok” és a 
kilenc év alatt megváltozott műszaki-jogi környezet indokolja a pénzügyi és kivi-
telezési szerződés módosítását. Ha minden jól megy, akkor a következő évtized 
elejére a két paksi blokk szolgálatba tud majd állni. Ezáltal hetven százalékra 
nő majd az atomenergia hányada a hazai villamosenergia-előállításban, azaz 
teljesen függetlenek leszünk minden piaci anomáliától – fogalmazott Szijjártó 
Péter. Rámutatott arra is, hogy az erőmű 12 milliárd eurós fejlesztésének – 
minden idők legnagyobb magyarországi beruházásának – hatása nem áll meg 
majd a Duna nyugati partján, az jelentős gazdasági fellendülést indukál majd 
Bács-Kiskun vámegyében.

A magyar járműipar termelési,  
munkaerőpiaci és exportteljesítmé-
nyének növekedését elősegítő, sikeres 
vezetői munkája elismeréseként a 
Magyar Érdemrend tisztikeresztjét 
vehette át Christian Wolff, a Merce-
des-Benz Manufacturing Hungary 
Kft. ügyvezető igazgatója (képünkön 
balról) Szijjártó Péter külgazdasági és 
külügyminisztertől április 13-án  
a kecskeméti Városháza dísztermében
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Jött a Covid, majd a háború a 
szomszédban, ennek követ-
keztében az energiaválság és 
az infláció. Kecskemét magyar 
tulajdonú logisztikai központját, 
a P-Development Kft.-t azon-
ban ezek sem vetették vissza. 
Olyannyira nem, hogy a fejlődés 
kézzelfogható: nyár végéig két 
ütemben egy 20 ezer négyzetmé-
teres raktárcsarnokkal bővülnek. 
A fejlesztés elsősorban a minő-
ség további erősítésében játszik 
majd szerepet, de az új partnerek 
érkezését és az újabb feladatok 
jelentkezését is felkészülten vár-
ják – derül ki a dr. Csima Gyula 
ügyvezető igazgatóval készített 
interjúnkból.

Duplázza kapacitását 
a P-Development
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– Az ismert gazdasági körülmé-
nyek ellenére is szépen növekszik a 
P-Development. Önöket nem érték el a 
válság hatásai?

– Látva az eseményeket, termé-
szetesen mi sem ülhettünk tétlenül. 
Azzal szembesültünk ugyanis, hogy 
az elmúlt évek történései igen komoly 
kihívást jelenthetnek, veszélyeket 
hordozhatnak cégünk számára is. 
Azonban az általunk meghozott 
válaszintézkedések eredményesnek 
bizonyultak...

– Melyek voltak önöknél a válság 
legnehezebben kezelhető szimptómái: 
a költségnövekedés, az emberhiány?

– Nem is az emberhiány, talán in-
kább a megfelelő minőségű munkaerő 
megtalálása, kiválasztása nehezítette 
leginkább a dolgunkat. Azt tapasztal-
tuk, hogy a munkaerőhiányból eredő-
en az ipari szegmensben elszabadult 
bérek miatt sokan – noha jól kerestek 
– a minimálisan magasabbnak be-
ígért fizetésért is tovább léptek. Emel-
lett gyakoribb a károkozás, kisebb a 
felelősségvállalás – inkább táppénzre 
mentek, felmondtak. A jobb kerese-
tek mellett is romló munkamorált, 
erősebb fluktuációt tapasztaltunk, de 
szerencsére a többség ma is korrekt 
módon teszi a dolgát.

– Önök hogyan élték meg az 
áremelkedések esztendejét? Fuvarozó 
üzletáguknak nem ártott az üzem-
anyagár-robbanás?

– Előre gondolkodtunk, a szerződé-
seinkben rögzített üzemanyagár-kla-
uzula követi az árakat, így sikerült 
csökkenteni a negatív hatásokat. 
Nagy segítség továbbá a saját üzem-
anyagkút is, melyet tavaly vadonatújra 
cseréltünk. Emellett az általunk el-
használt jelentős mennyiségű gázolaj 
miatt három nagy beszállítóval is 
kapcsolatban állunk, ezért nekünk 
üzemanyag-problémánk gyakorlatilag 
soha nem volt.

Hasonlóképp, szerencsére nálunk a 
forint–euró árfolyam ingadozása sem 
jelent gondot. A cég partneri köre na-
gyobb részben euróban fizet nekünk, 
így az eurós bevételeink lefedik az 
eurós kiadásainkat. 

A forintos partnereknél pedig a 
pénzromlással párhuzamosan úgy 
őriztük meg szolgáltatásaink értékét, 
hogy a forintos szerződéseinknél 

belépett az árfolyam-klauzu-
la – soha nem gondoltam 
volna, hogy ez valaha 
megtörténik.

– És az energiahelyze-
tet hogyan sikerült kezelni?

– Nálunk az elektromos áram 
árának növekedése csapódik le job-
ban, fontosabb költség, mint a gázé, 
hiszen az itt tárolt áru nagy része nem 
igényel fűtést. Ha van is olyan termék, 
ahol 16 Celsius-foknál lejjebb nem 
mehet hőmérséklet, raktáraink jól 
szigeteltek, elég jól tartják a meleget, 
és persze a telek sem annyira hidegek 
már.

A villamos energia költsége vi-
szont kihívás elé állítja a mi cégünket 
is. Ezért hatékony intézkedésekre 
szántuk el magunkat: korszerűsítet-
tük a világításrendszert, lámpákat, 
időzítőkapcsolókat, mozgásérzé-
kelőket szereltünk be, a targoncákat 
reflektorokkal láttuk el, így nem kell 
a csarnokvilágításnak folyamatosan 
mennie.

Ezekkel az intézkedésekkel meg 
tudtuk azt oldani, hogy a 2022-es évi 

fogyasztási költségeink például nem 
növekedtek az előző évihez képest. 
Sajnos a 2023. évi háromszoros 
díjemeléssel már nem tudtunk mit 
kezdeni, illetve nagyon fájt a 60%-
kal megemelt helyi ingatlanadó is. 
Növeli társaságunk terheit továbbá a 
jelentősen megnövekedett személyi 
állomány és annak bérköltsége, amely 
természetesen a folyamatos növeke-
désnek köszönhető.

– A világgazdaságban keletkezett 
csapdákat eddig elkerülték, s nem-
hogy visszaestek, inkább előre tekin-
tenek: épül az új csarnok…

– A Fuvar utcán lévő saját tulajdo-
nú, 23 ezer négyzetméteres logiszti-
kai központunk mellett jelenleg hét 
külső, bérelt telepen vagyunk még 
jelen Kecskeméten és egy telephelyen 
Budapesten. Ez logisztikai, költség-
hatékonysági szempontból nem jó, 
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továbbá ezen raktárak némelyikének a 
színvonala már nem üti meg az elvárt 
minőségi színvonalat. Arról nem is 
beszélve, hogy költséghatékonyság 
szempontjából sem jó ez a helyzet. 
Összességében több munkaerőre, 
eszközre, targoncára van szükség stb.

Ezért tavaly döntöttünk arról, hogy 
centralizáljuk a kapacitásainkat. 
Ugyan a Fuvar utca megvásárlása 
csökkentette az anyagi lehetősége-
inket, mégis szükségessé vált egy új, 
nagy raktár felépítése. A fejlesztést 
sikerült megvalósítani, és egy új, 20 
ezer m2-es raktár áll társaságunk ren-
delkezésére, amely néhány száz mé-
terre található a központi egységünk-
től. Így majdnem megduplázzuk az 
alapterületünket, a hét külső telephely 

pedig részben megszűnik, természe-
tesen ez csak abban az esetben, ha 
időközben nem keletkeznek új igények 
a partnereink részéről.

– Mikor készül el az új objektum?
– Két ütemben vesszük át: idény 

nyár elejétől tudjuk majd használni az 
első 10 ezer négyzetméteres részét, 
majd nyár végétől pedig másik 10 
ezer négyzetméter készül el.

– Mekkora megtakarítást eredmé-
nyez ez?

– Jelentős lesz a megtakarítás, 
humán erőforrásban, eszközökben, 
közlekedésben. Sokkal hatékonyab-
ban tudjuk majd ellátni az eddigi és 

a jövőbeli feladatainkat. Azzal, hogy 
nem sok kis külső telepünk lesz, 
hanem egy nagy, gyakorlatilag például 
fele annyi targoncára lesz szükség. 

– Ez az új lehetőség jelent-e bővü-
lést is az ügyfélkörben, vagy csak ka-
pacitáskoncentrálás, minőségjavulás, 
költségcsökkentés áll a háttérben? 

– Elsősorban a kapacitáskoncent-
rálást és hatékonyságnövelést jelent, 
mert ez a sok külső raktár nehézsége-
ket okozott a kiszolgálásban. Egyúttal 
azonban nyilván olyan céllal is fejlesz-
tünk, hogy az ügyfélkör növekedése 
is biztosított legyen. Csak egy példa: 
mi egyelőre csak közvetve kötődünk a 
Mercedes-gyárhoz, de ezzel a fejlesz-
téssel ebbe az irányba is elmozdulha-
tunk, ha esetleg úgy alakul.

– Most mely iparágakat képviselik a 
húzóügyfelek a portfóliójukban?

– A fő profil továbbra is az élel-
miszeripari termékek raktározása, 
de nyitottunk a vegyipari termékek 
tárolása felé, illetve az ügyfeleink egy 
része erősen kötődik az autóiparági 
területekhez.

– És kik az újabb ügyfelek, illetve 
milyen fejlődési perspektívákat látnak 
még?

– A régi partnerek vannak többség-
ben, de új ügyfélként jegyzünk két 
tisztítószereket, vegyszereket gyártó 
céget.

A fejlődés azonban nemcsak a 

partnerek számában érhető tetten, 
hanem abban is, hogy ügyfeleink egy-
re bővülő szolgáltatásokat vesznek 
igénybe nálunk. Nemcsak a volumen 
bővül, hanem a hozzáadott értékben 
is fejlődnek ezek a kapcsolatok. Vagy-
is nemcsak több terméket hoznak 
hozzánk, hanem ránk bízzák például 
a minőségi, mennyiségi ellenőrzést, 
az átcsomagolást, a raklapépítést, a 
csomag-összeállítást, szegmentálást.

Fontos újdonságként lépett be az 
életünkbe továbbá, hogy Budapesten 
egy 30-40 fős csapattal belső logisz-
tikát is végzünk 2021 óta. Új dolog a 
cég életében, hogy egy külső telepen 
mi adjuk a humán erőforrást. Büszkék 
vagyunk arra, hogy magyar szinten 
egy neves cég megbízott bennünket 

egy ilyen felelősségteljes feladattal.
– Visszatérve az új létesítményre: 

mekkora továbbfejlődési lehetőség 
nyílt ezzel?

– Ha jön egy megkeresés, azt min-
dig megoldjuk. Soha nem mondjuk, 
hogy akkor most itt a vége. Ha ez sem 
lesz elég már, akkor megint elkez-
dünk kis telepeket bérelni, és ha ott is 
születik hosszabb távú együttműkö-
dés, akkor újra ingatlanfejlesztésbe 
fogunk. 

Azonban konkrétan a mostani 
fejlesztéssel is kiváló perspektíva nyílt 
a további fejlődés, akár új ügyfelek 
bevonzásának irányába.
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Jelentős állomásához érkezett 
a kecskeméti távhőrendszer 
átfogó fejlesztésének kereté-
ben épülő TERMOSTAR bio-
massza-fűtőmű kivitelezése. 
A főépület legmagasabb pont-
jának elérését április 21-én a 
hagyományoknak megfelelően 
bokréta elhelyezésével ünne-
pelte a kecskeméti önkormány-
zat többségi tulajdonában lévő 
távhőszolgáltató.

Az elmúlt hónapok energiagazdasági 
folyamatai új értelmet adtak az ellá-
tásbiztonság fogalmának. A helyben 
rendelkezésre álló megújuló energiafor-
rás hasznosítása kulcsfontosságú a táv-
hőszolgáltatásban érintett lakosság, az 
oktatási, egészségügyi, sport- és szociá-
lis intézmények biztonságos, tervezhető 
és folyamatos ellátása szempontjából.

Az európai uniós forrásból, a Széche-
nyi 2020 Program keretében megvaló-
suló TERMOSTAR biomassza-beruhá-
zás célja a megújuló energia integrálása 
a távhőrendszerbe és a hőtermeléshez 
jelenleg felhasznált földgáz mintegy 
70%-ának kiváltása helyi megújuló ener-
giaforrással.

A fejlesztés ezáltal tovább erősíti a 
mintegy 40.000 kecskeméti fogyasztó 
ellátásbiztonságát, az egységes, ener-
giatakarékos távhőhálózat bővítésével 
pedig új fogyasztók számára is elérhető-
vé teszi a klímatudatos távhőt.

A beruházás keretében 20+5 MW 
teljesítményű, megújuló energiaforrást 
hasznosító biomassza-fűtőmű létesül 
Kecskemét déli iparterületén, a Mind-
szenti körúton. A fűtőmű építésével 
párhuzamosan, az átfogó fejlesztés 
részeként, összesen mintegy 6 km 
hosszú, korszerű, energiatakarékos 
gerincvezetékkel bővül a kecskeméti 
távhőhálózat. Az új vezetékszakaszok 
összekapcsolják a Mindszenti körúti 
telephelyet a technológiailag megújuló 
Szultán utcai, valamint az Akadémia 
krt.-i TERMOSTAR-telephelyekkel, 
egységes energetikai rendszert alkotva. 
Egyúttal olyan új körzetek számára is 
elérhetővé teszik a klímatudatos távhőt, 
mint a dinamikusan fejlődő Nyugati 
Városkapu.

A Mindszenti krt.-i telephely kiválasz-
tásánál fontos szempont volt a BÁCS-
VÍZ Zrt. szennyvíztisztító telephelyének 
közvetlen szomszédsága, ami több-
rétű energetikai együttműködésre ad 
lehetőséget a két kiemelt közszolgáltató 
számára.

A projekt a hazai távhőszektor 
jelenlegi legnagyobb beruházása, amely 

egyúttal a TERMOSTAR Kft. eddigi törté-
netének legjelentősebb fejlesztése.

A SADE Magyarország Mélyépítő Kft. 
kivitelezésében épülő biomassza-fű-
tőmű összetett energiamix kialakítását 
teszi lehetővé. Ennek alkotóelemei a 
Kecskemét 50 km sugarú körében, 
a tervszerű erdőgazdálkodás során 
melléktermékként keletkező, faipari 
célra nem hasznosítható vágástéri 
apadékból (gyökérzet, háncs, vékony 
ágak) előállított faapríték, a szelektíven 
gyűjtött, fás szárú városi zöld biomasz-
sza és a napraforgómaghéj. A vágástéri 
apadék hasznosításának köszönhetően 
az érintett részeken mintegy 10%-kal 
megnő az erdősíthető terület. Ugyanis 
felszabadul az a terület, amelyet most a 
földeken hagyott, jelenleg nem haszno-
sított apadék foglal el.

A SADE Kft. kivitelezésében épülő 
Mindszenti Távvezeték és a TERRA-21 
Kft. kivitelezésében megvalósuló Szé-
chenyi Távvezeték építése az ütemezés-
nek megfelelően halad. A jelenlegi ter-
vek szerint a következő fűtési szezonra 
a korszerű, hőszigetelt gerincvezetékek 
a fogyasztók rendelkezésére állnak.

Bokrétaünnep
a biomassza- 
fűtőműnél

Fotó: Banczik Róbert
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Az úthálózat fejlesztése városunk egyik évtizedes távlatra visz-
szatekintő kiemelt feladata. Az eredmények tisztán látszanak 
már, mind a főutak, mind a lakóutak tekintetében; 2022 például 
az útépítések éveként vonulhat majd be a városi krónikákba. 
A jelenleg zajló nagy építkezéseket és a közeljövő terveit vet-
tük sorra összeállításunkban; az 52. számú főút fejlesztésével, 
valamint a nyugati városrészben létrejövő új közlekedési tengely-
lyel kapcsolatban Szemereyné Pataki Klaudia polgármesterrel is 
beszélgettünk. 

ÁTRAJZOLÓDNAK A FŐ 
KÖZLEKEDÉSI ÚTVONALAK, 
CSÖKKEN A FORGALMI 
NYOMÁS
Kecskemét úthálózatán természetesen 
van még mit fejleszteni, azonban az 
elmúlt szűk tíz év óriásit változtatott 
ezen a képen is, látványos fejlődés 
bontakozott ki a város közúti infrastruk-
túrájának minden szintjén.

Az utóbbi évek legnagyobb  
útfejlesztései Kecskeméten

Nem árt az eddig elkészült fejlesztése-
ket felidézni, a teljesség igénye nélkül 
is egyértelmű a fejlődés. Gondoljunk 
csak a 445-ös elkerülőútra, az egyre 
közeledő M44-es gyorsforgalmi útra, 
a ceglédi útra, az 54-es déli elkerü-
lőútra, a városon belül az Ipar utcára, 
a Barényi Béla útra vagy a Szolnoki 
útra a körforgalommal és az aluljá-
róval, a Csabai Géza, a Mindszenti 

és a Mátyás király körutak felújított 
szakaszaira, a Béke fasorra, a Kuruc 
és a Szent László körutakra – az utób-
bihoz csatlakozó Búzakalász utcára 
–, továbbá a vadonatúj Károly Róbert 
körútra, a Nyíri útra a körforgalmakkal, 
a Kiskőrösi útra, a Vacsi közre, a jelen-
legi hetényi út felújítására, valamint a 
számos lakóút elkészítésére, főként 
Hetényegyházán, Kadafalván, Hunya-
divárosban, Külső-Bethlenvárosban és 
Vacsiközben.

A lendület ebben az évben sem állt 
le: a város több régi vágya teljesül a 
pillanatnyilag is folyó kivitelezések ál-
tal az infrastrukturális fejlesztéseknek 
ebben a szegmensében is.

Izsáki út

Egyik legfontosabbként mindjárt itt 
az 52. számú főút városi szakasza, a 
Dózsa György és az Izsáki utak négy-
sávosítása. Jelenleg a projekt első 

közlekedési rendszer 

Használhatóbb

formálódik Kecskeméten
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üteme zajlik, a Vízmű utca és a Mária/
Árpád körutak csomópontjai között 
végzik a munkát.

Ha a mintegy két kilométer hosszú 
szakasz elkészül, végig négy sávon ha-
ladhat majd rajta a forgalom. Két vég-
ső csomópontjában plusz kanyarodó 
sávokat létesítenek, s a nyomvonalon 
két turbó körforgalom is helyet kap: az 
Olimpia utcait kétsávossá alakítják, és 
ugyanilyen épül a Sport utcánál is. 

A feladat elvégzésére 2022-
es indulással 24 hónap állt 
a vállalkozó rendelkezésére, 
azaz 2024-re kell elkészülnie. 
– Ennyi ideje van rá a fővál-
lalkozónak, persze a város 
arra törekszik, hogy a lehető 
leghamarabb járhatóvá tegyük 
a Nyugati kapu fő közlekedési ütőerét 
– mondta kérdésünkre Szemereyné 
Pataki Klaudia polgármester. Hozzáté-
ve, az Izsáki út felújítása nemcsak „egy 
útépítés”, hanem rendkívül jelentős 

közműkiváltással is együtt jár. Itt 
húzódik ugyanis Kecskemét számos 
jelentős gerincvezetéke, ezek mellett 
pedig még több kis keresztmetszetű, 
úgynevezett ellátóvezeték: internet, 
gyengeáram, erősáram, vízi közmű 
stb., s mivel egy részük még a het-
venes évekből maradt ránk, gyakran 
nincs hozzájuk megfelelő közműtérké-
pi állomány sem.

– Azt se feledjük, hogy a közműki-
váltásokat csak arra jogosult alvállal-
kozókkal lehet elvégeztetni. Például 
egy ivóvízvezetékhez csak a szol-
gáltató, a Bácsvíz nyúlhat hozzá. Az 
internetkábeleknél ugyanez a helyzet, 
hiszen ott már adatvédelmi kérdések 
is felvetődnek. Ez mind lassító tényező 
– magyarázta a polgármester.

Ezzel együtt is látványosan halad a 
projekt, nemrég a forgalmat átterelték 
a már elkészült oldalakra. A forgalom-
ba helyezésre jövőre sor is kerülhet.

A Nyíri út szélesítése

Ahhoz, hogy az 52. számú főút fentebb 
tárgyalt munkái megkezdődhessenek, 
előbb az innen „menekülő” autósok 
várható alternatív útvonalán, a Szé-
chenyiváros felé kellett kapacitásbőví-
tést végrehajtani, hiszen muszáj volt 
átvenni az 52. számú főút felől érkező 
nagyobb forgalmi terhelést. Körforgal-
maival kiegészülve ez lett a megújult 
Nyíri út, melynek fejlesztése most 
tovább folytatódik: négyről közel hat 
méteresre növelik a keresztmetszetét 
a Széles köz és a 445. számú elkerü-
lőút közötti etapon. A bővítésnek hála 
onnantól kényelmesen haladhat rajta a 
forgalom mindkét irányban.

A projekt ez idő tájt a közbeszerzés 
fázisánál tart. A tervek szerint az eljá-
rás ajánlattételi szakasza idén május-

sal lezárul, s ha sikeresen befejeződik 
a közbeszerzési eljárás is, akkor a 
kivitelezés július végén, augusztusban 
elkezdődhet, s így a beruházás még 
ebben az évben el is készülhet.

– Azt kell látni, hogy ha a Nyíri út 
folytatását kiszélesítjük, s az elkerülő-
ről itt is megnyitjuk a forgalmat a város 
felé (jelenleg erre a keskeny útra a 
445-ösről az autópálya felől nem lehet 
lehajtani, csak fordítva – a szerk.), az 
hálózati szerepét tekintve egy új, fon-
tos városi közlekedési tengelyt képez 
majd – hangsúlyozta Szemereyné Pa-
taki Klaudia. – Már érzékelhető, hogy 
az a stratégiai tervezés, ami a Nyíri út 
felújítását, a körforgalmak kiépítését, 
a Károly Róbert körút új szakaszának 
megvalósítását is megalapozta, az 
teljes egészében biztosítja a Szé-
chenyiváros elkerülését. Nagyon jól 
látszódik, hogy ez a több utat érintő fej-
lesztés csökkentette a városi forgalmi 
nyomást.

A polgármester hozzátette, ma ugyan 
még korlátozottan érezzük az emlí-
tettek jótékony hatását, hiszen az 52. 
számú főút jelenleg zajló építése miatt 
jelentős forgalom terelődik a területen 
található csomópontokra. – Ugyan-
akkor megállapítható, hogy ha ezek 
nem készültek volna el, akkor az 52-es 
főút felújítása miatt kialakult forgalmi 
átrendeződés teljesen ellehetetlenítette 
volna a város közlekedését – mutatott 
rá a polgármester.

Így most még Sutusfalu körforgalma 
is túlterhelt, de ez is nagymértékben 
csökken majd egyrészt az 52. számú 
főút 2024-es forgalomba helyezésével, 
másrészt a Nyíri út kiszélesítésével és 
a hetényegyházi bekötőút megvalósu-
lásával létrejövő új útvonal forgalomki-
egyenlítő hatása által.

Hetény bekötése  
az autópályába és az elkerülőbe

– Az Izsáki úttal ellentétben Hetény-
egyháza bekötése az autópályába és 

az északi elkerülőútba annyi-
ban biztos könnyebb feladat, 
hogy itt gyakorlatilag nincsenek 
közművek, nagy százalékban 
„zöldmezős”, vadonatúj út épül. 
Az előzetes munkálatok már 
megkezdődtek, a bozótirtási, 
bontási feladatok legnagyobb 

része már el is készült. S ha a régészeti 
feltárás is befejeződik – ami köszönhe-
tően a régészek odaadásának szintén 
előre haladt már –, a közbeszerzés 
nyertese, a Colas Zrt., a már elindított 

A hetényegyházi bekötőút a Nyíri út külső 
szakaszával egy vadonatúj, fontos városi 
közlekedési tengelyt képez majd.

Épül a körforgalom az Izsáki út  
és a Sport utca kereszteződésében. 

2024-ben végig négysávos lesz  
az 52-es útnak a Katona gimnázium 

és a volt Hullám vendéglő  
közötti szakasza

Fotók: Bogdándi Ferenc
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kivitelezést nagyobb tempóban foly-
tathatja – mondta a polgármester.

Cikkünk május közepi írásakor 
az volt a terv, hogy a hónap végén 
történik meg az építkezésnek e fontos 
mérföldköve. Ekkortól terelődik a 
kivitelezés a fősodorba, melynek 
eredményeként a Helikon utcai vasúti 
átjárótól az M5-ös autópálya cso-
mópontjáig év végére elkészül a 2x1 
sávos bekötőút mintegy 1,9 kilométer 
hosszon. A nyomvonal mellett, a vas-
úti átjárótól kezdődően kerékpárút is 
létesül mintegy 500 méteres hosszú-
ságban, ami a temető megközelíthető-
ségét segíti majd.

– Ez az útépítés azonban önmagá-
ban nem igazán jelent megoldást két 
másik út fejlesztése nélkül. Egyrészt 
szélesítésre, felújításra szorul a bekö-
tőúthoz vezető Helikon utca burkolata 
mintegy 800 méteren, másrészt por-
mentes burkolattal kell ellátni a vasúti 
átjárótól a Tamási Áron utcáig vezető 
jelenlegi földút körülbelül 440 mé-

ternyi szakaszát. Utóbbira azért van 
szükség, mert nem célja a városnak, 
hogy a Helikon utcát ellehetetlenítse, 
sőt azt szeretnénk, ha megoszlana 
az elkerülőhöz vezető utcák forgalmi 
terhelése – nyomatékosította Szeme-
reyné Pataki Klaudia.

Az új út szerepével kapcsolatban 
kiemelte: az új hetényi bekötőút 
is csatlakozik a szélesítendő Nyíri 
úttal létrejövő új, egybefüggő vá-
rosi közlekedési tengelyhez, amely 
egyértelműen hozzájárul az északi 
és nyugati városrészekben a jelenleg 
forgalmi túlnyomásnak kitett szaka-
szok – például a régi hetényi út, a III. 
Béla körút és köztük a Sutus-körfor-
galom – tehermentesítéséhez. Vagyis 
Hetényegyházán jelentős forgalmi 
átterelődés várható, hiszen nemcsak 
a régi úton, hanem innentől kezdve 
északi irányban is el lehet hagyni majd 
a területet. Alternatív útvonalakon 
tudjuk majd megközelíteni a város-
központot, az északi elkerülőn át a 

keleti városrészeket. Az autópálya is 
karnyújtásnyira kerül, amit a távoli 
célok mellett a város déli területeinek 
megközelítésére is használhatunk, 
hiszen így már pár perces távolságra 
„közelednek” Hetényegyházához. Régi 
álom válik ezzel valóra.

FOLYAMATBAN LÉVŐ TOVÁBBI
 FEJLESZTÉSEK, DIÓHÉJBAN

Négy sávon Katonatelepig,  
megújulás Nagykőrösig

A 441-es számú ceglédi út felújítása 
2022-ben kezdődött a 445. számú 
kecskeméti elkerülő és Nagykőrös 
között. A projekt Kecskemét felől 
nézve a 445-ös út csomópontjában 
indul, ahonnan 2x2 sávosra bővítik 
az utat Katonatelep Nagykőröshöz 
közelebbi végéig. Innentől 2x1 sávon 
megerősítik a burkolatot Nagykőrösön 
az Ady Endre utcáig, ahol egysávos 

Régészek dolgoznak a hetényi bekötőút nyom vonalán,  
a település és az autópálya-csomópont között.  
Hamarosan végeznek, és akkor kezdődhetnek  

a konkrét útépítési munkák

Fotó: Banczik Róbert



körforgalom épül, csakúgy, mint előtte 
a Téglagyár utcai kereszteződésben. 
A 441. számú főúttal párhuzamosan 
a beavatkozással érintett szakasz 
mellett kerékpárutat, kerékpáros 
közlekedésre alkalmas szervizutakat 
építenek ki, illetve építenek át. Jelenleg 
a kecskeméti szakaszon, Katonatele-
pen a sávbővítések földmunkái, zárt 
csapadékcsatorna építése, valamint 
a szükséges közművek kiváltása van 
folyamatban. A teljes beruházást a 
tervek szerint 2024 harmadik negyed-
évében adják át.

Irány kelet! – 2025-re elkészül 
az M44-es autóút

Jól haladnak a tavaly áprilisban 
megkezdődött kivitelezéssel – a nagy 
tömegű földmunkák és hídépítések zaj-
lanak – az M44-es utolsó, Kecskemét 
közelében húzódó szakaszán. A 32,2 
km hosszú 22,5 méter szélességű, 2x2 
forgalmi sávos, leállósáv nélküli autóút 
az M5-ös autópálya és az 5-ös főút 
kereszteződése közelében az 5-ösről 
egy turbókörforgalommal indul. Ezt 
követően külön szintű csomóponttal 
keresztezi a 441. számú főutat, majd 
a Szentkirályról Tiszakécskére haladó 
útnál – a két település között körül-
belül féltávon – csatlakozik az építés 
alatt lévő M44-es autóút Lakitelek felől 
érkező szakaszához. A forgalomba 
helyezésre legkorábban 2025 első 
negyedévében kerülhet sor.

Helvécia könnyebb 
megközelíthetőségéért

2022 ősze óta tart a felújítása a 
Kiskőrösi út Hírös Lovarda és Jusztin 
sor közötti szakaszának, valamint 
az autópálya túloldalán annak az ide 
becsatlakozó útnak, mely a helvéciai 
bekötő felé biztosítja majd az átjárást. 
A Kiskőrösi út 3,2 kilométeren 5 méter 
széles burkolattal épül, a helvéciai át-
kötő pedig – melyet a szájhagyomány 
a „Bögre csárda útjaként” emleget – 
ugyanilyen szélességben, 1,6 kilomé-
teren kap új burkolatot. Jelenleg az 
alapréteg, valamint az úgynevezett 
sárrázók és szegélyek kialakításánál 
tart a kivitelező. 

Mindkét munka befejezését idén 
júliusra tervezik.

TOVÁBBI TERVEK
2023–2024-RE

A Kecskeméti Ipari Park továbbépí-
tésével kapcsolatban az úthálózat 
fejlesztése is napirenden van. Itt a 
közbeszerzési, engedélyezési, terve-
zési eljárások előkészítésénél tart a 
folyamat.

A Mercedes-gyár melletti főutak

Négynyomúsítanák az 5. számú 
főutat a Mercedes-gyár sarkán lévő 
– a déli elkerülő becsatlakozásánál 
található – körforgalomtól Kiskunfé-
legyháza felé, mintegy 2,5 kilométer 
hosszúságban. A szakaszon meglévő 
két körforgalmat turbó körforga-
lommá építenék át, s a nyomvonal 
mellett szervizút is készül majd.

Ugyanígy tervezik a Mercedes 
háromsávos turbókörforgalmától 
keletre húzódó 44. számú főút négy-
sávosítását egészen a 445-ös északi 
elkerülőút becsatlakozásáig, az úgy-
nevezett „repülős” körforgalomig, kö-
rülbelül 4,5 kilométer hosszúságban. 
Itt két vasútvonalat és egy vízfolyást 
áthidaló felüljárót is át kell tervezni 
a kapacitásbővítés miatt. A nyom-
vonal mellé kerékpár- és szervizút is 
készülne. 

A Könyves Kálmán krt.  
és a Kiskőrösi út  

csomópontja

A város már egy jelzésértékű áraján-
latot is kért a Könyves Kálmán körút 
és a Kiskőrösi út kereszteződésének 
korszerűsítését érintő tervezésre. A 
csomópontot mind a négy irányban 
plusz egy-egy sáv kiépítésével, valamint 
jelzőlámpa telepítésével egészítenék ki.

(A helyszínen egyébként – az 
Izsáki úti munkák miatt bekövetkezett 
forgalmi átrendeződés miatt – lapzár-
tánkkor ideiglenes jelzőlámparendszert 
építettek ki.)

Homokbánya és a déli  
ipar terület összeköttetése

Teljesen új út engedélyezési és kiviteli 
terveinek elkészítése zajlik az 52-es 
főút és a Halasi utat a déli elkerülőbe 
csatlakoztató 541-es főút összekötésé-
re vonatkozóan. A buszöblökkel is ellá-
tandó út mellett gyalog- és kerékpárút, 
valamint közvilágítás is létesül majd, a 
szervizút szükségessége pedig további 
vizsgálatok eredményétől függ.

A tervezett munkák jelenleg az 
előkészítési fázisnál tartanak, a pontos, 
végleges részletek és a kivitelezési 
határidők a későbbiekben derülnek ki. 

Homokbánya és a déli iparterület összeköttetését segíti majd az 52-es 
és az 541-es utak között építendő új közlekedési folyosó
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A gazdaságot megtépázó sok körülmény ellenére is po-
zitív eredményt összegzett a Magyar Kereskedelmi és 
Iparkamara gazdaságkutató intézetének (GVI) januári 

konjunktúrafelmérése 2022 negyedik negyedévére vonatko-
zóan. Ennek részleteiről, illetve a köztestület helyi aktualitá-
sairól beszélgettünk nemrég Gaál Józseffel, a Bács-Kiskun 
Megyei Kereskedelmi és Iparkamara elnökével.

– A GVI év elején közzétett konjunk-
túrafelvételének tanulságai szerint a 
Covid, a háború hatásai és az infláció, 
valamint az energiaválság ellenére is 
pozitív várakozásokkal tekintenek a kö-
zeljövőbe a hazai vállalkozások. Melyek 
a felmérés legfontosabb tanulságai?

– A Gazdaság- és Vállalkozáskutató 
Intézet (GVI) januárban kiadott tanul-
mánya közepes gazdasági környezetet, 
de javuló kilátásokat prognosztizál 
több száz cégvezető válaszai alapján. 
A megkérdezettek véleményeire építve 
négy gazdasági szektorban – a fel-
dolgozóiparban, a kereskedelemben, 
az építőiparban és a szolgáltatások 
területén – összesítve plusz 20 pontos 
egyenlegmutatót számolt ki a GVI. Az 
eredmény akkor értelmezhető igazán, 
ha hozzátesszük, hogy a nagy, 2018-as 
konjunktúra idején plusz 50 körül járt 
az egyenleg, a 2020-as Covid-válság 
közepén pedig mínusz 20-nál.

Persze, szegmensenként eltérő a kép. 
Összességében minden területen emel-
kedés tapasztalható, azonban az ezúttal 
legkevésbé optimista kereskedők 4 pon-
tos emelkedéssel +14 pontot értek el. A 
feldolgozóipar hét pontos emelkedést 
követően +19 pontot produkált; náluk 
sokkal optimistábbak a szolgáltatók, akik 
16 pontos ugrással +27-ig emel-
kedtek. A legnagyobb fejlődési 
várakozást pedig az építőipar-
ban mérték, ahol 32 pontos 
(!) emelkedéssel – negatív 
tartományból – +24 pontra 
taksálták a kilátásokat a tavalyi 
év utolsó negyedévében. 

– Vagyis minden iparágban, minden 
cégméretben javuló gazdasági, üzleti 
környezettel számoltak. Mi a helyzet 
Kecskeméten?

– Elég, ha felidézzük az elmúlt hóna-
pok sajtóhíreit: nagyon sok vállalkozás 
fejleszt, épít, legyen kis-, közepes vagy 
nagyvállalkozás, magyar vagy külföldi 
tulajdonú… Ráadásul információink 
szerint továbbiak is tervezik a bővülést. 

Egyébként kamaránk komoly sikerként 
értékeli, hogy tagvállalkozásaink sok 
fontos fejlesztésben vesznek részt, 
akár a Mercedes-gyár bővítésében, az 
52-es út felújításában, a Rudolf-kert 
revitalizálásában, és még sorolhatnám.

A gazdaságfejlesztési irányok terén 
főként az ipar, az ipari beszállítók, az 
ehhez kapcsolódó logisztikai beruhá-
zások és az élelmiszeripar fejlesztései 
dominálnak. Nagyon komoly az érdek-
lődés a déli ipari övezet még szabad, 
80-100 hektáros, előkészített területei 
iránt a Barényi és a Daimler út közötti 
részen, valamint a Knorr-Bremse és 
a P-Development környékén. Külön 
kiemelendő, hogy egyre több cég tervez 
innovációs, k+f jellegű fejlesztést a 
Neumann János Egyetemmel közösen, 
köztük olyan új területek is megtalálha-
tók, mint például az orvostechnika.

A most készülő városi stratégiai 
fejlesztési dokumentumok azt céloz-
zák, hogy elsősorban a Kecskemét 
belterületén meglévő barnamezős 
területek felé orientáljuk a beruházáso-
kat, és ne a kiváló termőföldek rovására 
növekedjen az ipari negyed. A másik 
cél a déli ipari terület közelében az akár 
több ezer munkavállaló lakhatását, 
életkörülményeit támogató, szolgáltató 

és kereskedelmi beruházások megva-
lósítása. 

Egyvalami azonban a mostani 
információnk szerint biztosan nem lesz: 
akkumulátorgyár...

– Az infrastruktúra hogyan tudja 
követni az ipari fejlődést?

– Ez óriási feladat fizikai és finanszí-
rozási oldalról is. A gazdaságfejlesztés 
mellett folyamatosan fejlődik az infra-

struktúra is. Épül az M44-es gyorsforgal-
mi út, valamint összeköttetése Kecske-
mét felé; az Izsáki út fejlesztése, a hetényi 
autópálya-bekötőút elkészítése és a Nyíri 
út folytatásának szélesítése új közleke-
dési tengelyt teremt; komoly tervezés 
zajlik Homokbánya összekötésére a déli 
ipari területtel, hiszen e megújuló nyugati 
városrészben több vállalkozás tervei közt 
is szerepelnek további lakásépítések.

A fejlesztésekkel párhuzamosan 
természetesen erősen szem előtt 
tartjuk az élhetőséget, a környe-
zetvédelmet és az ezzel kapcso-
latos energetikai fejlesztéseket 
is. Ezzel összefüggésben nemrég 
írták alá a városban a környezet-
védelmi kartát az önkormányzat 
és 16 nagy cég részvételével. A 

közös egyezmény hitet tesz a környezet-
védelem mellett, valamint meghatározza 
az ide vonatkozó közös és cégenkénti 
feladatokat. Szeretnénk, ha minél többen 
csatlakoznának az összefogáshoz: 
cégek, civilek, iskolák.

– A vállalkozásoknak is leginkább az 
energiaárak okoznak fejfájást…

– Olyannyira, hogy egy kamarai 
felmérésben a vállalkozások legtöbbje 

Kecskeméten 
továbbra is 
töretlen
a fejlesztési 
kedv

Elég, ha felidézzük az elmúlt hónapok sajtóhíreit:  

nagyon sok cég fejleszt, épít, legyen kis-, közepes vagy 

nagyvállalkozás, magyar vagy külföldi tulajdonú...
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legnagyobb problémájaként az irre-
álisan megnövekedett energiaárakat 
jelölte meg.

Emlékszünk olyan időszakra, amikor 
az energiakereskedők nem is voltak 
hajlandók szerződni a vállalkozásokkal, 
vagy épp hat-nyolcszoros árakon kötöt-
tek új szerződéseket. Itt meg kell jegyez-
ni, hogy a legnehezebb időkben nagyon 
nagy segítséget jelentett a kormányzat 
által nyújtott energiafelár-kompenzáció.

– Most már egyébként élhetőbb az 
energiahelyzet a tavalyinál?

– Sokat javult, a villamos energia 
esetében a csúcson jegyzett 150 forint 
körüli kW/h ár helyett most 60-70 
forintért lehet szerződést kötni 2024-re. 
Ez jelentős csökkenés, de az energiavál-
ságot megelőző 30-40 forinthoz képest 
még mindig jó duplával számolhatunk. 
Összességében szerencsére konszoli-
dálódni látszanak az áram- és a gázárak 
is, de az előttünk álló időszak rejtegethet 
meglepetéseket, és a várakozások sze-
rint az eredeti szintre már nem csökken-
nek vissza.

Ez arra kényszeríti a vállalkozókat, 
hogy más módokon kezeljék a prob-
lémát, egyrészt energetikai oldalról 

hatékonyabb, takarékos megoldásokat, 
másrészt alternatív energiaforrásokat 
vegyenek igénybe.

– A kamara tud ebben segíteni?
– Igen, szakértői tanácsadást kíná-

lunk, az általunk javasolt energetikus 
felméri az adott cég körülményeit, és a 
feltárt gyenge pontok kiküszöbölésére 
javaslatot is tesz. 

– Ha már segítség, melyek most az 
iparkamara legnépszerűbb szolgálta-
tásai?

– A Széchenyi Kártya továbbra is a 
legjobb finanszírozás a cégek részére 
a legalacsonyabb kamattal, viszonylag 
egyszerű adminisztrációs feltételekkel.

Továbbra is részt veszünk a nagy 
sikerű duális szakképzésben, mely a 
szakember-utánpótlás szempontjából 
elengedhetetlenül fontos.

A vitás ügyekben nagy segítség a 
békéltető testület. Ha problémája adódik 
a megrendelőnek a szolgáltatóval, 
akkor ehhez az ingyenesen, hatékonyan 
segítő szervezethez érdemes fordulni. 
Azután az építőiparosok egymás közötti 
esetleges vitáiban tud segíteni a szintén 
a kamara mellett működő Teljesítésiga-
zolási Szakértői Szerv, ha az építőipari 

értékláncban a megbízó és az alvállal-
kozó között esetleg vita kerekedne. A 
szervezet megvizsgálja az ügyet, majd 
kötelező érvényű döntést hoz.

Fontos megemlíteni továbbá, hogy a 
vállalkozói tudatosság és a vállalkozói 
képességek fejlesztése, valamint a 
vállalkozóvá válás elősegítése céljából 
együttműködést kötöttünk a Neumann 
János Egyetemmel. A fenti célokért 
szervezett közös programok között 
az egyik legígéretesebb az egyetemen 
közösen indított kamarai kurzus. A félév 
végén üzleti tervet kell kidolgozniuk a 
hallgatói csoportoknak, végül prezen-
tálni a zsűri előtt. A kurzust több éve 
szervezzük nagy sikerrel, a részt vevő 
hallgatók mindig kiváló vállalkozói ötle-
tekkel állnak elő.

– A középiskolások is kiválóan 
szerepeltek az idei szakmai tanulmányi 
versenyen... 

– Országosan is kiemelkedő ered-
ményt ért el megyénk az idei Szakma 
Sztár Fesztiválon. Tíz dobogós helyet 
nyertünk el, melyből kilencet kecskeméti 
tanulók – a Gáspárból öten, a Kandóból 
négyen – érdemeltek ki, egyet pedig a 
kiskunfélegyházi Szent Benedek Techni-
kum tanulója kapott. Külön öröm, hogy 
szerszámkészítő szakmában mindhá-
rom dobogós helyen gáspáros diák állt. 

– És végül: hogy áll most a testület 
taglétszám tekintetében, mennyire sta-
bil a szerepe a hazai gazdaságban?

– A kamarai tagság nincs előírva, en-
nek ellenére egy stabil, 1500 körüli vállal-
kozást tömörítő tagsággal rendelkezünk. 
A regisztráció – egy jelképes összegért 
– ellenben kötelező, mert ezáltal a kama-
ra rálát a gazdasági szereplőkre. Cserébe 
minden vállalkozás jogosult arra, hogy 
olyan kamarai szolgáltatásokat vegyen 
ingyenesen igénybe, mint a tanácsadás 
gazdasági, pénzügyi, adózási, hitelhez 
jutási kérdésekben, üzleti partnerkere-
sés vagy pályázatfigyelés. A vállalkozá-
sok élnek is ezekkel a lehetőségekkel, 
hiszen hasznosnak találják.

Összefoglalóan azt mondhatom, 
hogy a kamara működése továbbra 
is stabil, a kormányzattal a követke-
ző egy-két évre a megállapodásokat 
megkötötte: a szakképzés, a Széchenyi 
Kártya Program, a kamattámogatás és 
a többi együttműködés is nagy mérték-
ben segíti a gazdaság, kiemelten a kis- 
és középvállalkozások érdekeit.

Kecskeméten 
ábbra is  

töretlen 
a fejlesztési 
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VENDÉGEM – ingyenes szoftver 
a turisztikai-vendéglátós szférának
Minden regisztrált vendéglátó üzlet és turisztikai attrakció számá-
ra ingyenesen elérhetőek a Magyar Turisztikai Ügynökség (MTÜ) 
által biztosított VENDÉGEM szoftverek. A VENDÉGEM Vendéglátás 
és a VENDÉGEM Attrakció amellett, hogy automatikusan továbbítja 
a Nemzeti Turisztikai Adatszolgáltató Központ felé a statisztikai, 
forgalmi adatokat, az alapvető értékesítési funkciókat is ellátja. A 
szoftverek internetkapcsolat mellett számítógépen, valamint okos-
telefonon vagy táblagépen is használhatóak.

Július 1-jétől az ország összes online 
pénztárgépet használó vendéglá-
tó üzletének, azaz például minden 
étteremnek, kávézónak, cukrászdának, 
bárnak, gyorsétteremnek vagy szóra-
kozóhelynek kötelező lesz forgalmi, 
statisztikai adatait a Nemzeti Turiszti-
kai Adatszolgáltató Központba (NTAK) 
szoftveren keresztül továbbítania. 
Ugyanez vonatkozik a jeggyel látogat-
ható turisztikai attrakciókra, így például 
a múzeumokra, várakra, fürdőkre és 
strandokra, állat- és vidámparkokra, 
zenés-táncos rendezvényekre is. Annak 
érdekében, hogy a vállalkozások időben 
felkészülhessenek az NTAK-adatszol-
gáltatásra, az MTÜ önkéntes adat-
szolgáltatói tesztidőszakot is indított, 
mely lehetőségre kiemelten felhívja a 
figyelmet. Ezzel biztosíthatják, hogy a 
turisztikailag legforgalmasabb nyári 
időszakban már semmilyen fennaka-
dást ne okozzon a napi üzletmenetben 
a szoftverhasználaton alapuló automa-
tikus adatszolgáltatás. 

Azért, hogy segítse a digitális 
átállásban a vállalkozásokat, az MTÜ 
elkészítette és ingyenesen biztosítja a 
VENDÉGEM szoftvercsaládot. A VEN-
DÉGEM Vendéglátást és a VENDÉGEM 
Attrakciót úgy fejlesztették ki, hogy az 
NTAK-adatküldés mellett az egyszerű 
értékesítési feladatok is könnyen elvé-
gezhetőek velük. Ez nagy üzletfejlesz-
tési lehetőséget jelent, és piaci lendü-
letet ad mindazoknak, akik eddig nem 
használtak digitális programokat. 

A VENDÉGEM Vendéglátás szoft-
ver lehetőséget ad a rendelések 
rögzítésére, kezeli a terméktörzset, a 

sorszámhasználatot vagy az asztalos 
kiszolgálást, csakúgy, mint a fizettetést 
vagy a borravalót. Legyen szó helyben 
fogyasztásról vagy elviteles értékesí-
tésről. Sőt, megfelelő blokknyomtatóval 
pult- és konyhai összesítőt is nyomtat. 
A VENDÉGEM Attrakció szoftverben 

a jegyértékesítés és jegyérvényesítés 
teljeskörűen elvégezhető. Meghatá-
rozhatóak a különböző jegytípusok, az 
egyes szórakoztatóprogramok is előre 
rögzíthetőek, blokknyomtató segítsé-
gével pedig az értékesített jegyek is 
kinyomtathatóak. Mindkét szoftver 
minden tranzakció után automatiku-
san, emberi beavatkozás nélkül küldi a 
statisztikai adatokat az NTAK-ba.

A teljesen díjmentes szoftvereket 
már választhatják a vállalkozások. 
Ehhez csak annyit kell tenniük, hogy az 
NTAK-regisztráció során az adatküldés-

hez a megfelelő VENDÉGEM szoftvert 
jelölik meg. Nincs szükség személyes 
ügyintézésre, a szerződéskötés is 
online történik az általános szerződési 
feltételek és az adatkezelési tájékoz-
tató elfogadásával. Ezt követően a 
felhasználók e-mailben kapják meg a 
szoftver használatáról szóló igazolást. 
A szoftverek kezelése egyszerű és 
könnyen elsajátítható, de a felhaszná-
lók a hét bármely napján, 0–24 órában 
fordulhatnak az ügyfélszolgálathoz a 
06-1-550-1855-ös telefonszámon vagy 
a turisztika@1818.hu e-mail-címen 
keresztül. Mindezek mellett a www.info.
vendegem.hu oldalon e-tananyag, szá-
mos segédlet és a használatot bemu-

tató videók is várják őket, valamint az 
országos hálózattal bíró Tourinform iro-
dákhoz is fordulhatnak a szolgáltatók 
segítségért, személyes tájékoztatásért.

Az ingyenes programokkal az 
NTAK-csatlakozás nem feltétlenül 
jelent pluszköltséget a turisztikai szol-
gáltatók számára, hiszen az internete-
lérésen kívül a szoftverek futtatásához 
elegendő egy böngészővel rendelkező 
laptop vagy asztali számítógép; a 
mobilapplikációk pedig a legtöbb IOS- 
vagy Android-alapú okostelefonon és 
táblagépen is használhatóak.
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1 Berta József Szerszám- és készülékgyártó Kecskeméti SZC Kandó Kálmán Technikum Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft.

1 Gózon Viktória Járműkarosszéria-előkészítő,  Kecskeméti SZC Gáspár András Technikum Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft. 
  felületbevonó

2 Balázs-Kovács Levente Burkoló Kecskeméti SZC Gáspár András Technikum Rádi Szabolcs e. v.

2 Börönte Norbert Épület- és szerkezetlakatos Kecskeméti SZC Gáspár András Technikum KÉSZ Ipari Gyártó Kft.

2 Oszlánszki Lajos Kálmán Gépjármű-mechatronikai technikus, Kecskeméti SZC Gáspár András Technikum Gubán Autó Kft. 
  szerviz szakmairány

2 Pavló Gábor Szerszám- és készülékgyártó Kecskeméti SZC Kandó Kálmán Technikum Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft.

3 Bálint Levente Attila Gépgyártás-technológiai technikus Kiskunfélegyházi Szent Benedek PG  Phoenix Mecano Kecskemét Kft. 
   Két Tanítási Nyelvű Technikum és Kollégium 

3 Németh Kincső Divatszabó, női szabó szakmairány Kecskeméti SZC Kandó Kálmán Technikum Kecskeméti SZC Kandó Kálmán Technikum

3 Simó Árpád Szerszám- és készülékgyártó Kecskeméti SZC Kandó Kálmán Technikum Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft.

3 Szabó Tamás Gépjármű-mechatronikus, Kecskeméti SZC Gáspár András Technikum Mercedes-Benz Manufacturing Hungary Kft. 
  gyártás szakmairány
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BÁCS-KISKUN VÁRMEGYE DÍJAZOTTJAI A SZAKMA KIVÁLÓ TANULÓJA VERSENYEN

Szakma Sztár Fesztivál – idén tíz Bács-Kiskun 
vármegyei érem született

Kiválóan szerepeltek a Bács-Kiskun 
vármegyéből érkezett diákok az április 
végén immár 16. alkalommal megren-
dezett Szakma Sztár Fesztiválon. A 
szakmák jövőbeli művelőinek legran-
gosabb országos seregszemléjén több 
mint hetven szakirány képviseltette 
magát, s a megmérettetés 15 ezres lá-
togatótömeget vonzott a Hungexpóra.

A Szakma Sztár Fesztivál kiemelt 
célja idén is a szakképzés és a szak-
maválasztás népszerűsítése volt. Az 
esemény missziója, hogy támogassa a 
pályaválasztás előtt álló fiatalokat, utat 
mutat a felnövekvő generáció számára, 
valamint elősegíti a szakképzés kiemel-
kedő tehetségeinek jövőbeni gondozá-
sát. Emellett a versenyek nem titkolt 
célkitűzése a gyakorlatigényes, „fizikai” 
szakmák társadalmi elismertségének 
és vonzerejének növelése a szakmata-
nulás népszerűsítése révén, a „Szakmát 
a kézbe” szlogen jegyében.

Az ötletgazda és szervező Magyar 
Kereskedelmi és Iparkamara az idén 
immár 16. alkalommal teremtette meg 
a lehetőséget a szakmát tanulók tudá-
sának összemérésére. A fiatal szakem-
berek április 24. és 26. között ezúttal 
72 szakma 22 szakmacsoportjában 

versengtek a Szakma Sztár Fesztivál 
dobogós helyezéseiért a Hungexpo 
Vásárközpont területén. Az esemény 
idén második alkalommal, a Nemzeti 
Agrárgazdasági Kamara együttműkö-
désével, az agrár szakmák bemutató-
ival együtt valósult meg közel 15 ezer 
látogató részvétele mellett.

A térségünket érintő területi előválo-
gatót ezúttal is a Bács-Kiskun Megyei 
Kereskedelmi és Iparkamara szervezte, 
és bonyolította le, amelyre 40 szakmá-

ban 427-en jelentkeztek, és közülük 
tizenegyen kerültek be a döntőbe. A 
vármegyéből érkező fiatalok összesen 
tíz dobogós helyezést értek el az idei 
megmérettetésen, például szerszám- 
és készülékgyártó, burkoló, járműka-
rosszéria-előkészítő, felületbevonó, 
divatszabó és a gépjármű-mechatroni-
kus gyártás szakmákban.

A Fesztivál látogatását közel hatszáz, 
7. osztályos tanuló részére biztosította  
a vármegyei iparkamara.

Fotó:  BKMKIK
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A
mikor a Varga Mihály és a KÉSZ 
Csoport úgy döntött, hogy egykori 
irodaházának, a ’60-as évek végén 

épült egykori fémmunkás vállalat épüle-
tének új szerepet szán, sokféle felhasz-
nálási verzió született. A Mercedes-gyár 
felépülésével aztán Kecskemét, az 
egykori mezőváros új irányba indult. A 
megjelenő ipari cégek és az általuk fejlő-
dő város szálláshely-kapacitása adta az 
ötletet: szállodát építenek az alapokra. 

– Már az elején világossá vált, hogy 
az üzleti turizmus kerül a fókuszba, így 
ebbe az irányba indult el a fejlesztés. 
Elvárás volt, hogy egy nemzetközi 
mércével mérve is magas színvona-
lú szálláshely jöjjön létre, egy brand 
választásával. A Starwood szálloda-

lánchoz tartozó Four Points by Shera-
ton márkára esett a választás, ami egy 
könnyed üzleti eleganciát testesít meg. 
Aztán az évek visszaigazolták, hogy 
valóban ez az a szolgáltatáscsomag, 
amire az ideérkező üzletembereknek 
szükségük van.

Az átalakítás során csak az épület 
váza maradt meg, a kialakítandó kon-
ferencia-központ mellett pedig új elem-
ként egy wellnessrészleget építettek a 
legfelső emeletre.

– Amikor 2012 végén csatlakoztam 
a pre-opening csapathoz, már egyér-
telmű volt, hogy a szállodaértékesítési 
stratégiát öt pillérre fogjuk felépíteni: 
ezek az egyéni utazók, a szerződött 
céges partnerek, a konferencia-, a 

rendezvényturizmus szereplői és – a 
sportlétesítmények közelsége miatt 
– a sportolói turizmus. Ugyanakkor 
azáltal, hogy a negyedik emeletre 
úszómedence, jakuzzi és szaunák 
kerültek pihenőrészekkel és 24 órás 
fitneszteremmel, adta magát, hogy egy 
szabadidős utazói kört is meg tudunk 
célozni, akik 2-3 éjszakát töltenek el a 
városban és szállodánkban, a feltöltő-
dés jegyében. Az élet igazolta, hogy jól 
indítottuk el, és tulajdonképpen a mai 
napig a fő vendégkörünket, célcsoport-
jainkat ugyanazok adják.

A beruházás európai uniós pályázati 
támogatás keretében épült, természe-
tesen adottak az indikátorok, amiket 
teljesíteni kell. Az évek alatt bebizonyo-
sodott, reális célokat tűztek ki, melyeket 
sikerült minden évben hozni. A magyar 
menedzsment Polgár Tibor vezetésé-
vel remek munkát végzett. Olyannyira, 
hogy felmondták az Interstate Hotel & 
Resorttal üzemeltetési tanácsadásra 

Nagyszabású partival, kiemelt 
partnerei közreműködésével 
ünnepelte 10 éves születésnap-
ját a kecskeméti Four Points by 
Sheraton Hotel és Konferencia-
központ. A különleges est han-
gulatát pontosan az jellemezte, 
ami a szállodát is: könnyed 
üzleti elegancia. A jubileum al-
kalmából mondott beszédében 
Juszkó Anita szállodaigazgató 
úgy fogalmazott: 10 évvel ez-
előtt egy csoda született. Erről a 
csodáról beszélgettünk.

 Könnyed, elegáns, üzle

10 ÉVES A FOUR POINTS B

A szálloda 136 szobája – köztük 5 classic és egy pent-
house  exkluzív lakosztály – minden igényt kielégítő, 
magas komfortfokozattal rendelkezik
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kötött know-how szerződést, és önálló-
an dolgoztak tovább. A brand 2018-
ban a Marriott szállodalánchoz került. 
Megújuló sztenderdek, új foglalási és 
IT-rendszerek, de változott az auditok 
formája és a vendégelégedettség-mé-
rés rendszere is megújult. A következő 
nagy változás 2019-ben következett 
be, amikor a szállodaigazgató távozott 
a cégtől, és helyét Juszkó Anita, az 
addigi helyettes vette át. Ám ebben az 
évben nemcsak az új szállodavezető 
érkezett, hanem a pandémia is. 

– Az én életem valahogy mindig úgy 
alakult, hogy az a mondat, hogy „ahogy 
eddig szoktuk”, vagy „ahogy eddig csi-
náltuk”, sose tud bejönni. És ekkor ez 
hatványozottan igaz volt. Nem tudtam, 
milyen példák vannak, hogy lehetne jól 
kezelni a helyzetet, hiszen a világot, a 
szállodánkat és engem is teljesen vá-
ratlanul és felkészületlenül ért a Covid 
berobbanása. Senki nem tudta, egy 
ilyen járványügyi helyzetben hogyan 

kellene jól cselekedni. A cél az volt, 
hogy mindenképpen megmaradjunk, 
túléljünk, tovább vigyük, amit elkezd-
tünk, és közben azért maradjon értelme 
is a mindennapjainknak. Miközben 
minden nap minden változik, a változó 
környezetben kell újra és újra döntést 
hozni, miközben az egésznek vélhetően 
kevés a mérhető eredménye.

A túlélésben sokat segített, hogy 
tulajdonosi oldalról nem volt nyomás, 
lévén egy tőkeerős, gondoskodó 
tulajdonosról van szó. Nem volt olyan 
elvárás, hogy el kellene bocsátani az 
embereket. Ettől függetlenül személy-
veszteség volt, hiszen nem mindenki 
tudta feldolgozni az adott helyzetet, a 
kilátástalanságot. A Covid elmúltával 
aztán az emberek újból útra keltek, a 
szálloda megtelt élettel.

– Hál’ Istennek, a vendég akar utaz-
ni, vágyik az élményre. Úgyhogy, amint 
lehetett, minden újraindult. Csakhogy 
ekkor már nagyfokú munkaerőhiány 
lépett fel a szektorban, ez pedig ne-
hezítette az újranyitást. A 2022-es év 
sem telt nehézségek nélkül, ekkor az 
energiaválság miatt kerültünk pénz-
ügyileg nagyon nehéz helyzetbe. Tehát 
amikor újra jöttek a sikerek, boldogok 
voltunk, hogy tele a ház, beköszöntött 
az összességében közel négyszeres 
rezsiköltség. Mégis, ezen nehezítések 

mellett is sikerült egy sikeres, pozitív 
évet zárni 2022-ben. Ennek köszönhe-
tően optimistán tekintünk 2023 elé is, 
ennek oka, hogy az üzleti és vállalati 
szegmens máshogy működik, mint a 
szabadidős. 

A cégre jellemző, hogy a követ-
kező év üzleti terve mellett mindig 
volt egy 5 éves stratégiája is. Ami a 

fejlesztéseket illeti, a közeljövő tervei 
között szerepel a teljes hálózati és 
wifirendszer megújítása, illetve egy 
teljes körű energetikai felmérés. Ennek 
a felülvizsgálatnak a függvényében a 
következő évre tervezik a gépészeti 
fejlesztéseket.

– A beruházásainkat sohasem úgy 
tervezzük, hogy amit eddig gyűjtöget-
tünk, azt most elhasználjuk, hanem 
a jövőbeni várható eredményeinkre 
alapozva. Ez nem könnyű, mert nehéz 
a tervezés 2-3 évre előre. Az utóbbi 
évek azt mutatják, kiszámíthatatlan, mi 
fog történni a gazdaságban. Ha a gaz-
daság jól működik, mi is jól működünk, 
ha ott visszaesés van, akkor ez ránk 
is azonnal hatással van. De az elmúlt 
tíz év azt mutatja, hogy egy kiváló 
tulajdonossal és egy remek csapat-
tal együttműködve sikerült mindig jó 
döntéseket hozni. Így aztán optimistán 
nézünk a következő tíz év elé is.

Csenki Csaba

ed, elegáns, üzleti, kecskeméti

10 ÉVES A FOUR POINTS BY SHERATON 

A KÉSZ Holding alapítója,  
a gondoskodó tulajdonos, Varga 
Mihály és Juszkó Anita szállo-
daigazgató munkája az együtt-
működés jegyében zajlik
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MINDENKI NYÚJTÓZKODIK

AZ ÉPÍTŐIPARBAN
Új ügyvezetők kerültek a 33 éves Akker-Plus Kft. élére

Miközben az építőipart az ág 
is húzza, van egy cég a szek-
torban, mely pozitívan tekint a 
jövőbe. Erre pedig meg is van 
az okuk. Az Akker-Plus Kft. 
harminchárom év után úgy 
fiatalította a menedzsmentet, 
hogy közben az alapítók sem 
vonultak teljesen háttérbe. Így 
több mint  három évtizedes 
tapasztalatra alapozva építe-
nek jövőképet egy dinamikus, 
új szemléletű vezetéssel. Reisz 
Róberttel, a cég egyik új ügyve-
zetőjével beszélgettünk.

– Az építőiparban – ágazattól füg-
gően – 15-30%-os visszaesés tapasz-
talható 2023-ban. Ön 2022 második 
felében érkezett az Akker-Plushoz, 
épp, amikor a elkezdett zuhanni a piac. 
Milyen a mély víz, hogy reagál a kihívá-
sokra az Akker?

– Mondjam azt, hogy amikor húz 
a piac, abban feleennyi kihívás sincs, 
mint egy válság menedzselésében? 
Ügyvezetőtársammal, Mihály Lászlóval 
kihívásként tekintünk a jelenlegi környe-
zetre, ami lehetőséget ad arra, hogy új 
módszereket, megoldásokat hozzunk az 
Akker számára, és azokat valós időben 
kipróbáljuk. Ebben a szektorban, ahol 
mi tevékenykedünk – értem ez alatt a 

lakossági megrendeléseket, a projekt-
megrendeléseket és az állami meg-
rendeléseket – valóban egy jelentős, 
40-50%-os esést prognosztizálnak. Ettől 
függetlenül mi előre tekintünk, és olyan 
új értékesítési utakat taposunk ki, me-
lyekre korábban nem is gondolt a cég.

– Ez mit jelent?
– Az Akker-Plus az elmúlt 7-8 évben 

vált vállalkozásból vállalattá. Itt az ideje 
annak, hogy szervezetileg és szakmai-
lag, szabályrendszereit tekintve is meg-
újuljon. Ennek keretében frissítjük azt 
az üzletmenetet, melyet a cég az elmúlt 
33 évben folytatott, hogy túlnyomóan 
az építőanyag-értékesítésre koncentrált. 
Ma ez kevés. A jó árak mellett egyedi 

AZ ÚJ PIACOK UTÁN
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szolgáltatások, új üzletágak kellenek. 
Mi kinyitódtunk ezekre, és tudatosan 
építjük mindkét lábat. Jelenleg több mint 
25 kapcsolódó szolgáltatást kínálunk 
azoknak, akik úgy döntenek, hogy nálunk 
vásárolnak a felújításukhoz vagy épít-
kezésükhöz. A marketingszlogen, hogy 
mindenre van kész megoldásunk, nem 
csak bullshit, tényleg komplex megoldá-
sokat nyújtunk a tervezéstől a kivitele-
zésig. Vagyis nemcsak téglát, cserepet, 
csempét, ajtót adunk, hanem be is tudjuk 
építeni ezeket. Egy helyen megoldódik 
minden, ami óriási segítség az építkezés 
sűrűjében elveszett vevőknek.

– Jól tudom, hogy nem elégedtek 
meg a szolgáltatások fejlesztésével, és 
egy bátor húzással napelemüzletágat 
is nyitottak?

– Igen, igyekeztünk gyorsan és újszerű 
megoldásokkal reagálni a megváltozott 

környezetre. Meglovagolva a napelem-
hullámot, egy speciális napelemcso-
magot készítettünk, kidolgoztunk egy 
unikális hibrid üzemmódban működő 
napelemrendszert, és árulunk hordoz-
ható napelemrendszert is (nyaralásra, 
hobbikertbe). Emellett a (konyha)bú-
tor-üzletágba is bekapcsolódunk. Ezen 
kívül burkolatok 3D-látványtervezése, 
hőkamerás felmérés, lapszabász gépek 
bérbeadása, JCB  bérbeadása, de akár 
jogi tanácsadás is szerepel a szolgálta-
tásportfóliónkban, de  pályázati tendere-
ken indulni is segítünk, ha erre van igény. 

– Áruházakat bővítenek, építenek, de 
a jövő záloga az online tér. Erre mekko-
ra hangsúlyt fektet az új vezetés?

– Valóban mind szellemi, szakmai 
vonatkozásban, mind fizikai és virtuális 
vonalon nyitunk az új felé. Kiskőrösön 
is zajlik fejlesztés és Pakson is épül 
az új áruházunk, és a webshopunk is 
ráncfelvarrás, megújulás alatt van. Látni 
kell, hogy az építőanyag-kereskedők felé 
most nyílik ki ez a világ, hisz 2023-ig nem 
volt kényszer az online 
jelenlét. Eddig nem 
nagyon foglalkoztak 
vele, mert az elmúlt 
10-15 évben el voltak, 
voltunk kényeztetve. 
A piac expanzióban 
volt, sodorta magával az üzletágat, ami 
alig tudta kiszolgálni az igényeket. Most, 
amikor megtorpanás van, már mindenki 
el akarja érni a legtávolabbi piacot is, erre 
pedig kiváló lehetőség az online térben 
kínált termék és szolgáltatás. Viszontel-
adó partnereinket is támogatjuk abban, 
hogy nyíljanak ki erre a világra, mert rövid 
idő alatt komoly bevételi forrássá válhat 
a webshop ebben az iparágban is. Digita-
lizáció és edukáció! Ez a jelszavunk!

– Jól érzékelem, hogy új szemlélettel 
fordul az Akker a jövőben a lakossági 
felhasználókon túl a viszonteladó part-
nerei felé is?

– Valóban. Utóbbit jól szemlélteti 
az a nagyszabású partnertalálkozónk, 
amit nemrég, április 21-én tartottunk, 
melynek a gerincét arra építettük fel, 
hogy mi milyen kitörési pontokat látunk 
a jelenlegi helyzetből. Proaktív ötleteket, 
jó gyakorlatokat, jó bevételi lehetősége-
ket gyűjtöttünk csokorba és adtunk át a 
partnereinknek, azért, hogy több vásár-
lójuk legyen, és akár kedvezőbb tarifák-
kal bankoljanak. Meghívtuk a szakma 

nagyjait, például Koji László ÉVOSZ-el-
nököt, hogy releváns, valós idejű iparági 
tendenciákat mutathassunk. De ott volt 
dr. Újszászi Bogár László meggyőzés-
technikai szakember is, aki arról beszélt 
egy órán át, miként lehet jól kifogást 
kezelni és az agyunk automatikus, 
tudattalan működését ismerve ügye-
sen értékesíteni. Mindebből jól látszik, 
fontosak a partnereink, fontos, hogy ők 
is fejlődjenek, új impulzusokat kapjanak, 
és ők is megújulhassanak. Törekszünk 
arra, hogy olyan partneri kapcsolatot 
alakítsunk ki, ami figyel, koncentrál és 
fókuszba helyezi a partnert, nem csak a 
szavak szintjén.

– Mit szólnak a tulajdonosok az új 
szemlélethez? Milyen az új ügyvezetés 
kapcsolata a „bölcsek tanácsával”?

– A tulajdonosi kör 2-3 éve állt elő 
azzal a gondolattal, hogy szeretnének 
kicsit háttérbe vonulni, és előtérbe tolni 
egy olyan menedzsmentet, mely más 
szemmel tud az iparágra nézni, ami 
szemmel láthatólag kezdett megváltoz-

ni. Ők továbbra is itt vannak a háttérben, 
rendszeresen egyeztetünk. Tehát inkább 
úgy mondanám, az eddigi ügyvezetés 
öttagúvá bővült. A bővülésre pedig azért 
is szükség volt, mert mi úgy lovagoljuk 
meg a gazdasági helyzetet, hogy be-
ruházunk – új áruházakba, új szolgál-
tatások megvalósításába –, ami sok 
időt köt le mindannyiunknál. Ma már 
hét telephelyet irányítunk, miközben az 
aktuális gazdasági helyzetre is minden 
idegszálunkkal fókuszálunk. Ehhez 
mindenki tudása, jártassága kell. Fon-
tos minden régi tapasztalat, és az azok 
által nyert bölcsesség, fontos az újszerű 
gondolkodás és az aktív, energikus 
napi munka, a stratégia, a munkamorál. 
Rengeteg apró dolog összessége visz 
sikerre egy céget. Azon vagyunk, hogy a 
remek alapokra épült házat – a 33 éves 
Akkert – úgy újítsuk fel, újítsuk meg, 
hogy az eddigi értékeket megőrizzük, 
ugyanakkor kreatív, bátor új megjelenést 
és belső tartalmat, stílust adjunk neki. 
Azért, hogy a következő 33 év is sikeres, 
eredményes, emlékezetes legyen.

Törekszünk arra, hogy olyan kapcsolatot 
alakítsunk ki, ami figyel, koncentrál 
és fókuszba helyezi a partnert.

Reisz Róbert (balról) 17 évet 
töltött a bankszektorban és 

ugyanennyit a kereskedelem-
ben, ügyvezető társa, Mihály 

László a pénzügy mellett 
gazdasági, kereskedelmi és 

operációs területen is kiemel-
kedő, elismert szakember
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A város legnagyobb vállalataival 
lépett együttműködésre az ön-
kormányzat a klímatudatosság 
jegyében, környezetünk meg-
óvása érdekében. Április 27-én 
írták alá a KecskemétI Városi 
Környezetvédelmi Karta elneve-
zésű megállapodást. 

Március 30-án egyhangúlag fogadta 
el a város közgyűlése a Kecskeméti 
Városi Környezetvédelmi Kartát. Ez is 
azt bizonyítja, hogy az önkormányzat 
alapvető célkitűzése az éghajlatvál-
tozás káros hatásainak csökkentése, 
kiküszöbölése. Ebben komoly felelős-
sége van a városban működő gazda-
sági szereplőknek is. Ezért kezdemé-
nyezték egy olyan alapdokumentum 
létrehozását, amelyben rögzítik a város 
klímastratégiájának közös feladatait, 
olyan keretszabályokat, amelyeknek kö-

szönhetően a cégek megismerhetik 
egymás jó gyakorlatait, a környezet-
védelem terén elért eredményeit.

A KecskemétI Városi Környezet-
védelmi Kartát április 27-én írták 
alá a Városházán. A kartához 16 
vállalkozás csatlakozott, ezzel vállal-
va, hogy közösen lépnek fel Kecs-
kemét környezeti adottságainak 
megőrzése és jobbítása érdekében, 
a Kecskemét Megyei Jogú Város 
Klímastratégiájában 
foglalt célok elérése 
érdekében.

– Céljaink között 
említeném a zöldítést, 
a vízvisszatartást, a 
CO2-kibocsátás csök-
kentését. A csatlakozó 
vállalatok vállalták, 
hogy a maguk terüle-
tén ezt megteszik, amit 
mi nagyra is értékelünk. 

Nagyon fontos eleme a megállapodás-
nak, hogy negyedévente összeül egy 
szakmai tanács, és áttekinti az elmúlt 
időszak eredményeit, valamint közösen 
új célokat fogalmazunk meg – nyilat-
kozta Gaál József alpolgármester.

Az egyik legfontosabb célkitűzés, 
hogy 2030-ig 40 százalékkal csök-
kentsék a CO2-kibocsátást a város 
területén.  

KÖRNYEZETVÉDELMI K
összefogás a jövő Kecskemétjéért



35

Gaál József alpolgármester kiemelte: 
ez a karta egy unikum, a környezetvé-
delmi célok ilyen szintű kinyilatkoztatá-
sára még nem volt példa. Hozzátette: 
az eredmények elérhetőek lesznek a 
zöldkecskemet.hu oldalon mindenki 
számára, itt csatlakozni is lehet az 
együttműködéshez.

Berta Bea

Az együttműködő partnerek:
Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata, AUTÓFLEX-KNOTT Kft.,  
BÁCSVÍZ Zrt., CabTec Kft., DUVENBECK IMMO Kft., FORNETTI Kft., Freu-
denberg Kft., HILTI Kft., Kecskeméti Konzerv Kft., Kecskeméti Közlekedési 
Központ Kft., KECSKEMÉTI TERMOSTAR Kft., KNORR-BREMSE Kft., Mer-
cedes-Benz Manufacturing Hungary Kft., Phoenix Mecano Kecskemét Kft., 
RÖSCH MODE Kft., STI Petőfi Nyomda Kft., Univer-Product Zrt.

Fotó: Banczik Róbert

ÉDELMI KARTA: 
összefogás a jövő Kecskemétjéért
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A Rudolf laktanya épületeinek 
tetőszerkezeteit az egyik leg-
modernebb famegmunkálási 
technológiával készíti elő a kivi-
telező. A Kada Elek Technikum 
a tervek szerint 2025-ben köl-
tözhet új helyére. A hat épület 
között egy parkot is kialakíta-
nak, amely mindenki előtt nyitva 
áll majd.

A Rudolf laktanya rehabilitációja a 
2010-es évek második felében vette 
kezdetét Kecskeméten. Az első ütem 
keretében 2022-ben átadták a Család- 
és Gyermekjóléti Központot, majd 2022 
tavaszán megkezdődött a Kada Elek 
Technikum jövőbeni hat épületének a 
felújítása.

– A 2022 tavaszán megindult kivitele-
zés keretében az altiszti, törzstiszti és 
tiszti épületek teljesen megújulnak, de 
sor kerül a három legénységi lakta-
nya állagmegóvó munkáira is. Ezek a 
tetőépítést, a vízszigetelési munkálato-
kat, továbbá a belső és külső bontási 
feladatokat foglalják magukba – nyilat-
kozta a Kecskeméti Médiacentrumnak 
Balogh Zoltán, a polgármesteri hivatal 
fejlesztéspolitikai irodavezetője.  

2024-ben a három legénységi 
laktanya felújításával folytatják majd a 
projektet. A terveken jól látható, hogy 
ezeket az épületeket egy 2000 négyzet-
méteres toldalékkal kötik majd össze. 

A legmodernebb techniká

 a Rudolf laktanya felújít
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A tetőket az egyik legmodernebb tech-
nikával építik ki.

– Mivel örökségvédett területről 
van szó, próbáljuk az eredeti állapotot 
helyreállítani. A kivitelező az egyik 
legmodernebb famegmunkálási tech-
nológiával készíti elő a faszerkezeteket 
a tetőépítéshez. Ennek első lépéseként 
lézertechnikával felmérték a teljes 
tetőszerkezetet, ezt követően pedig 
egy modern CNC famegmunkáló gép 
kialakítja a faszerkezeteket. A kivitelező 
az elkészült elemeket mint egy legót 
építi össze az épületek tetején – mond-
ta Balogh Zoltán.

Az ingatlanokon folyamatos örök-
ségvédelmi felügyelet alatt dolgoznak 
a szakemberek. A munka 2025-ben 
fejeződik be, akkor kerülhet majd sor a 
Kada iskola költözésére. Szemereyné 

Pataki Klaudia polgármester elmond-
ta, a volt laktanya végre egy nagyon 
nemes funkciót kap.

– A jövő nemzedéknek, a fiataloknak, 
a családosok és a gyerekek számára 
ad új lehetőséget. Új kapukat, új teret 
nyit a város életében, amelyre már rég-
óta vágyunk – hangsúlyozta Szemerey-
né Pataki Klaudia polgármester.

A szovjet katonák lepusztulva hagy-
ták itt a területet, 30 évig állt üresen, 
annak ellenére, hogy az épületegyüttes 
Lechner Ödön életművének kimagasló 
eleme. Ezért is tartotta fontosnak az 
önkormányzat, hogy a laktanya szelle-
misége tovább éljen.

– A Kada Elek Technikum került 
abba a kitüntetett helyzetbe, hogy 
átköltözhet a csodálatos épületegyüt-

tesbe. Büszke vagyok rá, hogy Kada 
Elek nevét sok minden fémjelzi váro-
sunkban, és ezzel is öregbíteni tudjuk 
azt a városépítő tevékenységét, amit 
elvégzett. A kadás diákok egy méltó 
környezetbe kerülnek majd, az épülő 
városrész szívét és lüktető erejét adják 
majd ott – mondta a Szemereyné 
Pataki Klaudia.

A hat épület között egy parkot alakí-
tanak ki, amely mindenki előtt nyitva áll 
majd. A projekt az előzetes számítások 
szerint mintegy 15 milliárd forintba 
kerül. A polgármester azt is elmondta, 
hogy a Rudolf laktanya további terüle-
tén szórakozási lehetőségeknek adnak 
majd helyet, magánbefektetők közre-
működésével.

Molnár H. Boglárka

A legmodernebb technikát vetik be

a felújításánál
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Csodasípokat terem, betegségektől véd, ráadásul mennyei fogá-
sok készíthetőek belőle. Mi az? Hazánkban sajnos egyelőre csak 
kevesen tudják a választ erre a találós kérdésre, pedig a spárga-
termelésnek több mint hatvanéves a hagyománya itthon. Az sem 
köztudott, hogy Kecskemét mellett, a Bács Zöldért Zrt. borbási 
gazdaságában található az ország legnagyobb spárgatermelő terü-
lete. A multikba szállítják innen ezt a különleges zöldségfélét, aki 
azonban friss és igazán ízletes spárgára vágyik, saját kezűleg is 
leszedheti magának. Másképp nem is érdemes – állítja Bűdi Zsolt 
Attila vezérigazgató, a kertészet egyik tulajdonosa.   

Épp egy pesti családdal együtt érke-
zem a Bács Zöldérthez. Két kisgyer-
mekük alig várja a zöldségszüretet, 
magukkal hozták a kiskutyájukat is, 
hisz mint mondják, a spárgaszüret 
felér egy családi kirándulással. A fővá-
ros nyüzsgése után együtt élvezik a 
vidék nyugalmát, a friss levegőt, na és 
persze azt, hogy közösen szedhetik le 
a hétvégi ebédnek valót.

Bűdi Zsolt navigálja ki a családot 
az 50 hektáros spárgaföldre. Ez nem 
számít különlegesnek, hisz minden 
„szeddmagadost” az egyik tulajdonos 
fogad, hogy megmutassa, hogyan kell 
betakarítani ezt a különleges zöld-
séget. Miközben terepjáróval szeljük 

a poros utat, Zsolt elmondja, hogy 
Pestről és Győr környékéről járnak le 
a legtöbben spárgát szedni, de sok a 
német vendégük is. Nyugaton ugyanis 
nagy divat spárgát szedni.

– Németországban, Ausztriában 
és Svájcban óriási hagyománya van, 
sőt sikknek számít spárgát szedni. 
Kimenni a szabadba, megkeresni, 
kitúrni a földből a spárgasípokat. 
Visznek magukkal törlőkendőt, ned-
ves pelenkákat. Rögtön betakarják a 
növényt, hogy ne érje fény, úgy viszik 
haza, és azonnal feldolgozzák vagy 
megeszik – magyarázza Bűdi Zsolt, 
majd beavat a spárgaszedés helyes 
technikájába. 

A zöld spárgához egy speciális 
szedőkést adnak, azzal kell „kiszúrni” a 
10-15 centis sípot. A fehér spárgához 
jobban le kell hajolni, és két ujjal kell ki 
fejteni a földből. Ezek ugyanis bakhát-
ban, kis földgerincben nőnek. Mindkét 
fajta szedése felér egy könnyed fitnesz-
edzéssel.

A gyerekek is gyorsan belejönnek a 
spárgaszüretbe, élvezik, hogy turkál-
hatnak a földben. – Pesten nincs ilyen 
menő homokozó – mondja mosolyog-
va az anyukájuk, akinek negyedóra alatt 
meg is telik a kosara. 

Zsolt azt is elmondja a családnak, 
csak annyit szedjenek, amennyit né-
hány nap alatt elfogyasztanak, a spárga 
ugyanis csak frissen fogyasztva jó.

– Ez az egyik legértékesebb és 
egyben a legérzékenyebb zöldségféle 
– magyarázza Zsolt. – Ő a zöldségek 
királynője. Karcsú, elegáns, gyönyörű, 
de olyan érzékeny, mint egy mimóza. 
A növény naponta növeszt 15-20 centi 
spárgasípokat, ezeket a friss csírákat 
juttatjuk el a fogyasztókhoz. Azért 
fontos, hogy minél előbb elfogyasszuk, 
mert amint kivesszük a földből az 
egynapos sípot és levegővel érintkezik, 

Legyen nálunk is sikk

a spárgaszedés!

Bűdi Zsolt a spárga-
szezonban  minden este 
megeszik fél kilót ebből 

az értékes gyógynövényből
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abban a pillanatban elindul egy pikkelye-
sedési folyamat. Kérget növeszt magán 
a zöldség, amitől fás lesz az állaga.

A háziasszonyok döntő többsége 
már ilyen spárgával találkozik. A mul-
tiknál, sőt a piacon is jó esetben már 
két-háromnapos spárgához juthatunk, 
ami össze sem hasonlítható a frissen 
szedett, egynapos csírával. Fás, így 
többnyire nagy csalódás lesz, 
amikor az asztalra kerül.

– Mi az egyik legjelentősebb 
beszállítók vagyunk az Aldiba, 
az Auchanba, a Kiflibe és a 
Pennybe is,  mégis mindenkit 
arra biztatok, hogy a tökéletes 
frissesség és a maximális 
élmény miatt közvetlenül a termesztőtől 
vásároljon, és a gurmék szedjék maguk-
nak! – mondja Zsolt.

Miután leszedjük vagy megvesszük 
a friss spárgát, két napon belül el kell 
fogyasztanunk. Addig is hűvös helyen, 
nedves környezetben kell tárolni. Úgy 
marad roppanós és egészséges. A 
spárga ugyanis egy kincset érő gyógy-
növény – világosít fel a tulajdonos.

– Nincs még egy olyan zöldségféle, 
aminek ennyi jótékony hatása lenne. Saj-
nos Magyarországot sújtják leginkább 
a szív- és érrendszeri betegségek, az 
orvosok szerint az emberek fele abban 
fog meghalni, a következő egyharmada 
pedig rákban. A spárga pedig éppen 
ezek ellen fejti ki jótékony hatását. Víz-
hajtó, vesetisztító, koleszterincsökkentő. 
(A német nők naponta esznek 20 deka 
spárgát a szezonban, így két ruhamére-
tet fogynak a nyaralásig.) Mindemellett 
ezek a csírák olyan növényi növekedési 
hormonokat tartalmaznak, amelyek 
hihetetlenül jótékonyak a daganatos 
sejtek blokkolásában. Ezt számtalan 
kutatás igazolja, a magyarok valamiért 
mégsem hisznek a tudósoknak – teszi 
hozzá csalódottan Zsolt. 

Szomorú tény, hogy itthon alig 
ismerik az emberek ezt a különleges 
gyógynövényt. Félnek tőle, macerásnak 
tartják, nem tudják hogyan kell elkészí-
teni. Még nagyobb fájdalmuk, hogy míg 
külföldről is rendszeresen járnak a Bács 
Zöldérthez „szeddmagadosok”, addig 
Kecskemétről elvétve. Az éttermek 
közül is csak néhánynak szerepel az 
étlapján a kecskeméti spárga. Ezen 
szeretnének változtatni, ezért nyitott 
néhány éve a fogyasztók felé a vállalat.

– A kecskemétiek sajnos nem tudnak 
róla, milyen hihetetlen lehetőség mel-
lett élnek. A bolti ár feléért, harmadéért 
kaphatják meg a legjobb minőségű 
spárgát. Inkább megveszik a bevásár-
lóközpontokban, pedig ez a zöldség 
nem bírja ki a multik rendszerét. A 
spárgát a termőhelytől 15 kilométeren 
belül szabadna fogyasztani – mondja, 

és beleharap egy gyönyörű fehér sípba. 
Ő minden este megeszik fél kilót, míg 
tart a szezon. 

Bár a helyiek számára egyelőre 
kiaknázatlan lehetőség, hogy váro-
sukban van az ország legnagyobb 
spárgaföldje, több celeb is felfedezte 
már magának a borbási kertészetet. 
A spárga nagykövetünk, Rácz Jenő, a 
Michelin-csillagos séf, Csernus doki 
pedig néhány naponta elzarándo-
kol ide. Noszvaji éttermébe minden 
zöldséget a Bács Zöldérttől szerzi be. 
Számára kikapcsolódást jelent kimenni 
a földre, elbeszélgetni a tulajdonosok-
kal szüretelés vagy egy jó kávé mellett. 
A közismert pszichológus meggyő-
ződése, hogy egy terápiával is felér 
kilátogatni ide. 

Miközben én is megszedek egy ládát, 
azt is megtudom, hogy nem csak a 
spárgatermesztésben kiemelkedő a 
borbási gazdaság, náluk áprilistól no-
vemberig tart a „szedd magad” akció.

A Bács Zöldért Rt. ugyanis Magyar-
ország legpatinásabb zöldség- és 
gyümölcstermelő, -értékesítő vállalata, 
közeleg megalakulásának 80 éves 
évfordulója. Jelenleg három család 
alkotja a vállalat tulajdonosi körét, név 
szerint Csányi Márta, Bűdi Sándor, 
valamint Bűdi Zsolt, Gulyás János és 
Gaál György.

– Kereskedelmi tevékenységünk 
jelentős mértékben visszaszorult, 
teljesen szándékosan. A zöldség-gyü-
mölcs kereskedelem ugyanis rendkívül 
ingoványos terület, az üzletláncokban 
alig van már magyar áru. Ilyen körül-
mények között kisebbfajta csoda, hogy 
még működünk – vélekedik Zsolt, majd 

hozzáteszi: ez a tulajdonosok elkötele-
zettségének köszönhető. – Mi ugyanis 
nem a Zöldértből, hanem a Zöldértért 
élünk. 32 évünk ide köt minket, szá-
munkra ez elhivatottság. 

Végeztünk a spárgaszedéssel, így 
egy terepjáróval teszünk egy nagy kört 
a környező földeken. 250 hektáros 
területen gazdálkodnak, ez Magyaror-

szág legnagyobb ilyen típusú ker-
tészete. Téli időszakban tíz körüli, 
termelési időszakban 200-250 a 
munkatársuk. (A spárgát például 
minden nap le kell szedni, más-
képp virágozni kezd a növény.) 

Zsolt szomorúan mutatja 
meg a kajszibarackost, amit a 

legmodernebb gépekkel próbáltak 
megmenteni a fagytól, sajnos sikerte-
lenül. Az elmúlt négy évben csak tavaly 
hoztak termést a sárgabarackfák. – Ez 
például egy különleges olasz fajta, szív 
alakú gyümölcsöt hozna – mutatja, de 
sajnos elvétve látható egy-két barack a 
hatalmas fákon.

Ő a zöldségek királynője. Karcsú,  
elegáns, gyönyörű, de olyan érzékeny,  
mint egy mimóza.
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Csodálkozva hallom, hogy ez az 
ország egyetlen kertészete, ahol április 
1-jétől novemberig folyamatosan van 
mit szedni. Először a spárgát, majd a 
tizenegy gyümölcsfajt: cseresznyét, 
meggyet, kajszibarackot, őszibarackot, 
birst, csemegeszőlőt és nektarint. 
Minden gyümölcsük korán terem, sok 
fajta igazi kuriózumnak számít. 

– Beutaztam a világot, hogy a 
legjobb fajta gyümölcsöket hozzam 
ide. Hatalmas jogdíjakat fizettünk a 
klubfajtákért, amit rajtunk kívül nagyon 
kevesen tettek meg Magyarországon. 
A gyümölcs azonban meghálálja. Ezen 
a gyorsan melegedő, vizet átengedő 
homokon ilyen sok napsütés mellett 
olyan ízvilágot tudunk produkálni, ami-
re sehol máshol az országban nem ké-
pesek. Szülőhelyemen, Zemplénben is 
telepítettem ugyanezekből a fajtákból, 
gyönyörű gyümölcsöt termelünk ott 
is, de 3-4 fokkal mindig alacsonyabb a 
cukortartalom az itteninél. Itt minden 
gyümölcs édesebb, muskotályosabb 
lesz, kiteljesednek az ízek, ezért a sztár 
pálinkafőzők is előszeretettel keresik 
az innen származó alapanyagokat 
– büszkélkedik Zsolt, amikor már a 
szilvásnál járunk. 

Aztán a paprikaföldek felé vesz-
szük az irányt. 62 fajtából több mint 
egymillió tövet ültettek el, a jalapenótól 
kezdve a kápia fajtákig. Csodálatos a 

paradicsomkertészetük is. – Az olasz 
San Marzano, a csokoládé, citrom-
sárga savmentes paradicsomunkért 
Bécsből is eljönnek – meséli a tulajdo-
nos. – Sok szempontból rossz helyen 
vagyunk, nagy kihívásokkal küzdünk, 
de a termésünk az maga a csoda. 

Az sem mellékes, hogy zöldségeik, 
gyümölcseik termesztéséhez a lehető 
legminimálisabb vegyszert használják, 

mert az ökológiai növényvédelmet 
tartják követendőnek. – Fontos, hogy 
mi talajon termelünk, nem hidrokultúrás 
vagy zsákos módszerrel, ami szerintem 
teljesen vakvágány, műtrágyával felfújt, 
mesterséges termést eredményez. A 
létező legkevesebb növényvédőt juttat-
tuk ki annak érdekében, hogy a zöld-
ség, a gyümölcs esztétikus, eladható 
legyen, de minimalizáljuk a környezeti 
terhelést. Éppen ezért gyomirtót sem 
használunk. 

Visszaérünk a Bács Zöldért piacteré-
hez, ahol ládákban várja a spárga, hogy 
az egyfokos sokkoló zuhanyfürdő után 
a multikba szállítsák. Jó látni, hogy 
közben néhány család is érkezik, hogy 
vigyen a zöldségek királynőjéből. 

– Azon dolgozunk, hogy minél 
többen jöjjenek, legyen nálunk is sikk 
a spárgaszedés – árulja el búcsúzás-
kor Bűdi Zsolt, aki a városmarketing 
terén is nagy lehetőségeket lát ebben a 
zöldségben. Kecskemét városa legyen 
a spárga gasztroturizmus központja! 

A
ki kedvet kapott ahhoz, hogy 
zöldséget, gyümölcsöt szedjen 

a Bács Zöldértnél vagy vásároljon 
a cég hűtőházának piacán, azt a 
Borbás tanya 10. szám alatt várják. 
Előzetes bejelentkezés sem szüksé-
ges, de információ kérhető a 06-30/ 
755-3270-es telefonszámon.
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Újabb mérföldkövéhez érkezett a Neumann János Egyetemen 
folyó gazdaságtudományi oktatás. Április 24-én adták át a Campus 
épületében az úgynevezett Tőzsdetojást – a legmodernebb techno-
lógiával, világszínvonalú adatbázisokkal és szoftverekkel felszerelt 
pénzügyi labort –, mely számos lehetőséget biztosít majd a hallga-
tók és oktatóik számára, tovább növelve ezzel a kecskeméti egye-
tem versenyképességét.

„Itt olyan gyakorlatorientált képzés 
valósulhat meg, amely egyetemünk 
büszkesége.” Ezekkel a szavakkal 
nyitotta meg a Neumann János 
Egyetemen az új, hazánkban, de talán 
még Európában is egyedi létesítményt 
a Tőzsdetojást az egyetem rektora. 
Dr. habil. Fülöp Tamás Ferenc hang-
súlyozta, hogy a 80 tonnás szerkezet 
nemcsak külső megjelenésében hatal-
mas és egyedülálló, hanem most már 
tartalmában, tudásában is világszínvo-
nalat képvisel.

A Tőzsdetojásban a Wall Streettől 
Tokióig láthatók a világ pénzügyi 
folyamatai, minden olyan, a pénzvilágot 
befolyásoló adat, amely a nagy tőzsdé-
ken is elérhető. A Bloomberg rendsze-
rének köszönhetően 30 ezer funkció áll 
itt rendelkezésre az egyetem oktatói és 
hallgatói számára.

– Ez a rendszer kommunikációs, 
híradási funkciót is magába foglal. 
Gyakorlatilag mindenre lehet alkalmaz-
ni, a közgazdaságtanon keresztül a 
pénzügyeken át a kötvényekig és árfo-
lyamokig – fogalmazott köszöntőjében 
Lehmann Kristóf PhD, az MNB Intézet 
vezetője.

A Magyar Nem-
zeti Bank támo-
gatásával létrejött 
Tőzsdetojás átadá-
sát jelképező sza-
lag átvágása után 
annak működését 
Neszveda Gábor 
PhD, az MNB 
Intézet vezetőhe-
lyettese mutatta 
be az érdeklődők 
számára.

– A Bloomberg egy olyan hír- és 
adatszolgáltató, amely rengeteg 
információval rendelkezik, például a 
klímaváltozással kapcsolatban is. A 
hallgatók gyakorlatilag végtelen számú 
adatot tudnak itt megvizsgálni, tehát 
nem csak a tőzsde iránt érdeklődőknek 
hasznos a Tőzsdetojás – mondta a 
rendszer bemutatása során Neszveda 
Gábor.

A Tőzsdetojás iránt már az átadón 
óriási volt az érdeklődés, az ott megje-
lent hallgatók konkrét kérdéseket tettek 
fel a rendszer tudásával kapcsolatban, 
például a mesterséges intelligencia 
kapcsán.

Megtelt élettel 
a Tőzsdetojás

Fotók: Banczik Róbert
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– Ha összeszámolnám, hogy főmű-
sor időben, különböző országos csator-
nák adásaiban összesen hány percen 
keresztül öregbítettem szeretett váro-
som jó hírét, bizony sokan meglepődné-
nek – mondja György, amikor országos 
viszonylatban is jelentősnek számító 
kvízkarrierjéről faggatjuk.

– Melyek azok a készségek, melyeket 
egy magafajta szakember fel tud hasz-
nálni egy tévés vetélkedő során?

– Bár a mindennapi munkám és a 
televíziós felvételek meglehetősen elté-
rő követelményrendszert támasztanak 
elém, akadnak azért olyan képességek, 
melyeket mindkét szituációban tudok 
kamatoztatni. A jó emberismeret, a 
magas fokú stressztűrés, a kommu-
nikációs készség, a mindfulness aktív 
megélése, valamint a gyors döntési 
képesség mind olyan tulajdonságok, 
melyek stúdiókörülmények között is 
érvényesülnek, és bizony képesek be-

folyásolni egy-egy játék végső kimene-
telét is. 

A mindfulness kifejezés magyarul 
a tudatos jelenlétet fejezi ki. Ez abban 
támogatja alkalmazóját, hogy bármi 
történjék, az éppen zajló eseményeket 
érzelemmentesen tudja kezelni, nem 
engedve, hogy a hirtelen rátörő emoci-
onális hatások maguk alá temessék. A 
metodika abban segít, hogy az ember 
folyamatosan a jelenben és fókuszban 
tartsa gondolatait. 

– Legkedvesebb szabadidős el-
foglaltságaink indulása legtöbbször 
személyekhez, esetleg élményekhez 
köthetők. Feltételezem, hogy kvízjáté-
kosnak sem csak úgy születik valaki.

– Nem bizony. Esetemben a családi 
háttér az, amire vissza tudom vezetni a 
kezdeteket. Azt hiszem, hogy a nevel-
tetésem volt mindennek az alapja, a 
teremtett világ dolgai iránt megnyilvá-
nuló kíváncsiságomat és nyitottságo-

Kecskemét(i) a kvíztérképen
Végzettsége szerint külke-
reskedelmi üzemgazdász, 
több idegen nyelven is 
tárgyalóképes. A kecskemé-
ti vármegyei oktatókórház 
gazdasági szakembere, 
szervez, tárgyal, intézke-
dik. Mindeközben országos 
ismertségre tett szert: több 
mint harminc különböző, tu-
dásalapú, műveltségi televí-
ziós vetélkedőben szerepelt 
sikerrel. Ami tulajdonképp 
városmarketingnek sem 
rossz. Kémeri Györggyel 
beszélgettünk különleges 
hobbijáról, miközben azt is 
megtudhattuk, mi is az a 
„mindfulness” és milyen az, 
amikor a stúdióban „flow” 
állapotba kerül a versenyző.

A kecskeméti Kémeri György (balról) számtalan 
országos kvízjátékban is megmérettette már magát 
sikerrel. Felvételünkön kedvenc műsorvezetőjével, 
Gundel Takács Gáborral, a Géniusz című televíziós 
vetélkedőben (Fotó forrása: ATV)
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mat mindig is szüleim szeretetteljes 
és támogató ösztönzése formálta. 
A meghitt beszélgetések, az otthoni 
könyvtáram gyorsan gyarapodó becses 
darabjai, a közös kül- és belföldi utazá-
sok felejthetetlen élményei alapozták 
meg máig tartó érdeklődésemet a 
legkülönbözőbb kultúrák és események 
iránt. Idővel viszonylag komoly szakiro-
dalmat sikerült felhalmoznom, a világ 
lekülönbözőbb tájain vásárolt, magyar, 
angol és spanyol nyelvű 
kvízkönyvgyűjteményem 
közel félmillió kérdést fog-
lal magába.

– A tudásanyag akkor 
így megvolt, de mi indítot-
ta be a játékoskarrierjét?

– Jó két évtizeddel 
ezelőtt gondoltam egy merészet, és 
feladva jól fizető marketing- és PR-me-
nedzseri állásomat, nekikezdtem a 
legfontosabb műveltségi témakörök 
szisztematikus feldolgozásához, 
rendszerezéséhez. Vagy húsz spirál-
füzetet írtam tele, közben hosszasan 
elemeztem az éppen akkortájt futó 
műveltségi vetélkedők kérdésanyagát, 
azok nehézségi szintjét, illetve a hozzá 
rendelt pénznyeremények összegét. 
Sikerült is pontosan „belőnöm” azt a 
szintet, amely meghatározza, hogy egy-
egy szakterületet milyen mélységben 
illik megismerni egy – akár televíziós – 
kvízsiker reményében.

– A tévénézők a kvízjátékokat 
általában azok meghatározó arcaival, 
a műsorvezetőkkel azonosítják. Ön 
kikkel játszott együtt? 

– Kovács „Kokó” István, Vitray Tamás, 
Vágó István, Rózsa György, Dömsödi 
Gábor, Rónai Egon, Gundel 
Takács Gábor – hogy 
csak a legismer-
tebb neveket 
említsem 
azon tele-
víziós sze-
mélyiségek 
közül, akik ve-
zették játékaimat. 
Mellesleg utóbbi 
játékmester egyben 
kedvenc sportriporte-
rem is, hatalmas élmény 
volt testközelből úgy hall-
gatni „közvetítését”, hogy az 
egyik mérkőző fél én lehettem.

– Hogyan „működik” az ember a 
stúdióban?

– A stúdióban zajló játékot általában 
több hónapos, különböző fordulókból 
álló válogatási procedúra előz meg. A 
hazai topjátékosok tudásszerkezete, 
felkészültsége közel azonos, így aztán 
egy-egy csatát rendre a pillanatnyi forma 
és az aktuális mentális állapot dönt el. 

A kvízjátékokban csak egyetlen dolog 
számít, az, amit a felvételek során 

produkál az ember. Azt, hogy mit tudott 
előtte vagy mit tud majd azután, nos, az 
már senkit sem érdekel. Egy különleges, 
saját fejlesztésű technikával általában 
sikerül „rágyúrnom” arra az alapkövetel-
ményre is, hogy nem elég a jó választ 
tudni, de azt az agy leghátsó zugából, 
sokszor a másodperc tört része alatt elő 
is kell tudni hívni.  Én magam egy-egy 
megmérettetésre általában csak akkor 
vagyok képes teljes lelki nyugalommal 
kiállni, ha előtte két hétig – teljes 
visszavonultságban – napi 14-16 
órát készülök. 

Az „éles” játékok, a stúdiófel-
vételek során igyekszem teljes 
mértékben kizárni a külvilágot 
magam körül. Ilyenkor szinte „flow” 
állapotba kerülök, melynek során 
valósággal feloldódok a játék örö-
mében. Igyekszem megélni az ese-
mény minden pillanatát, mely élmény 
már önmagában is jutalomértékű.

– Láthatott-e már az ország más 
kecskeméti játékost is televíziós 
kvízjátékokban eredmé-
nyesen szerepelni?

– Bár a budapesti dominanciát nem 
könnyű felülmúlni, szűken vett baráti 
köröm tagjai közül többen is komoly 
szakmai visszhangot kiváltó sikereket 
értek már el. Az egész város büszke lehet 
az Aurorafilm Kecskemét Filmműhely 
tulajdonos-forgatókönyv írójának, Farkas 
András Attilának, a társasjátékok városi 
„helytartójának”, Gyimesi Andrásnak vagy 
az örökmozgó játékmester Hallók Ákos-
nak eddigi nagyszerű teljesítményére.

– Miféle lehetőségei nyílnak 
azoknak a kecskemétieknek, akiknek 
kedvük támad ehhez a különleges és 
mindenképpen szórakoztató játékhoz?

– Néhány éve a kocsmakvízek igen 
népszerű rendezvényeknek számíta-
nak városunkban. Ma már két hely-
színen, a hét két különböző napján 

hódolhatnak szenvedélyüknek a műfaj 
szerelmesei. Hétfő esténként az Arany-
homok emeleti különtermében, szerda 
este pedig az egyik kedvelt petőfivárosi 
pizzériában gyűlnek össze a játékosok. 
A szórakoztató és rendkívüli izgalmakat 
tartogató programokra a szervezők 
legfeljebb 5-6 fős csapatokat várnak, de 
az egyedül érkezők is csatlakozhatnak 

valamelyik asztaltársasághoz. 
A csapatépítésnek sem 

utolsó elfoglaltság 
során, a szinte ész-
revétlenül, közösen 
összehozott sikeres 
válaszok általában 
magukat a játéko-
sokat lepik meg 
leginkább.

A hazai topjátékosok tudásszerkezete, felké - 
szültsége közel azonos, így aztán egy-egy csatát  
a pillanatnyi forma és mentális állapot dönt el.
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Folyamatosan nyíló karrierlehetőségek!
Új technikusi és mérnöki állások.

Beszállsz? 
Gyárbővítés.

mercedesgyarkarrier.hu


